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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA VINT-I-VUIT
D’OCTUBRE DE DOS MIL TRETZE

A la vila de Roses  (Girona), el 28 d’octubre de dos mil tretze.

Quan són les 20:05 hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència
de la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de  la  corporació, el ple de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha
repartit.

Són presents en el moment de començar la sessió:
Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer  tinent d'alcalde
Sr. Manel Escobar Yegua Segon tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Ripoll i Cayuela Tercer tinent d’alcalde
Sr. Ángel Tarrero González Quart tinent d’alcalde
Sr. Marc Danés i Zurdo Cinquè tinent d’alcalde
Sr. Josep Ma. Mas Blanch i Ponce Sisè tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Useros i Moyano Setè tinent d’alcalde
Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora
Sr. Ambrosio Martínez i Olivares Regidor
Sr. Carlos López Expósito Regidor
Sra. Magda Casamitjana Aguilà Regidora
Sr. Carles Ferrer Casademont Regidor
Sr. Francisco Martínez Pérez Regidor
Sra. Francisca Guijarro Muñoz Regidora
Sr. David Beltran Blanco Regidor
Sr. Francesc Giner i Ballesta Regidor
Sra. Ma. Àngels Arjona Crusellas Regidora

Són absents havent excusat la seva absència:
Sra. Francisca Martin Mendoza Regidora
Sra. Imma Carrion Ferrer Regidora
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Regidor

També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en Administració General

Senyora Mariel·la Roig Guitart Interventora en funcions, en substitució
de l’interventor  municipal de la Corporació

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.

Un  cop  l'alcalde ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i es
prenen  els acords que  es detallen.
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01.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ANTERIOR

− Sessió ordinària del ple del dia 30.09.2013

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

02.- INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA

DECRETS DICTATS DES DE L’ALCALDIA DEL DIA 26 DE SETEMBRE AL 25
D’OCTUBRE DE 2013

Total de decrets:     265
Contingut econòmic:    50
Contingut urbanístic                51
Contingut general:                  164

REUNIONS DE TREBALL, VISITES I ACTES FINS EL DIA 25 D’OCTUBRE DE 2013

Reunions de treball a Roses
− 19 Reunions de treball
− 4 Consells Executius PORT i PRODER
− 1 Consell Administració PORT
− 4 Meses de Contractació
− 4 Gerències d’Urbanisme
− 4 Juntes de Govern Local
− 1 Consell Administració ROSESNET
− 1 Junta de Portaveus
− 1 Ple d’Ordenances
− 1Comissió Informativa
− 1 Ple
− Reunió “TOP MANTA” amb l’assistència del Sr. Albert Ballesta, delegat territorial

d’Interior de la Generalitat. Es va convidar, excepcionalment, a les associacions de
comerciants ACOR, Ass. Sta. Margarita i Comerciants Independents.

− Consell Sectorial d’Esports
− Consell Sectorial de Turisme i Territori
− Consell Sectorial Cultura i Festes

Reunions de treball fora de Roses
− Girona, Consell d’Administració Patronat de Turisme Costa Brava-Girona
− Figueres, Consell Comarcal de l’Alt Empordà:

− 2 Consells de Presidència
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− 2 Junta de Govern
− 2 Comissions Informatives

− Figueres, Sr. Ramon Ramos, director Patronat Turisme Costa Brava-Girona i l’Il·lm. Sr.
Pere Trias, alcalde de Vilajuiga.

Visites rebudes a Roses
− 16 visites
− Sr. Pere Padrosa, director gral. de Transport i Mobilitat i Sra. Rosa Busquets,

subdirectora de Ports i Aeroports. (Canals Sta. Margarida)

Visites fora de Roses
− BCN, Ports de la Generalitat - Sra. Dolors Rodriguez, gerent de Ports (projecte Pesca

Turisme).

Actes a Roses
− Signatura del conveni entre l’Ajuntament de Roses i l’Associació de Comerciants

(ACOR).
− Signatura del conveni entre PRODER i Ajuntament de Castelló d’Empuries.
− Jornada "El mapa de riscos de l'empresa familiar", assistència del Sr. Domènec

Espaladé, president de la Cambra de Comerç de Girona
− V Trobada de Cases del Mar – Associació Avis de Roses
− Sopar benèfic Associació Roses contra el Càncer
− I Mostra d’Artistes Local Amateurs de Roses
− Conferència "Dalí i Roses: lligams familiars i obres de referència" a càrrec de Josep

Playà.
− Recepció Institut Hug Roger III de Sort alumnes de 2n de batxillerat (intercanvi cultural

amb INS Cap Norfeu de Roses).
− Presentació del "DVD Via Catalana" (organitza: ACN).
− Concert de l'Orquestra de Cambra de la Filharmònica de Colònia
− Actes en motiu de la Festa de MOEBIUS
− Actes FESTIVITAT VERGE DEL PILAR (organitza: GUARDIA CIVIL)
− VI Open de Futbolí Bai de Feis
− Presentació equips temporada 2013-14 Club Bàsquet Roses
− Teatre, obra: “Sí, Primer Ministre”
− Presentació llibre "Plans de Futur" de Màrius Serra
− Monòleg "Tot és veritat" de Lola Galván, organitat per la FRCC (Fundació Roses Contra

el Càncer)
− Conferència "Com entra el fracàs escolar" - Esglèsia Evangèlica
− III Edició de Festival d'Integració a benefici de les Associacions Fadir i Ona
− Conferència de Miquel Puig - cicle "Propostes de País per un nou temps"
− Benvinguda a l’Ordre Internacional dels Anysetiers – Ciutadella
− Presentació equips AE ROSES, temporada 2013-14.
− Teatre concert "El cant de la melodia"



505

Actes fora de Roses
− Figueres, presentació Pla per a la Inclusió i la Cohesió Social de l'Alt Empordà 2013-

2016
− Argelèrs-sur-Mer, signatura conveni Consorci Terra de Pas, la Comunitat de Comunes

de les Alberes i de la Costa Vermella i l'Associació País Pirineus Mediterrània.
− Madrid, Congrés de Creuers “International Cruise Summit”
− PERELADA, presentació de la Ordre Internacional dels Anysetiers (entrega d’un xec de

2.000€ a l’associació “Tramuntanets” de Roses.

Assistència als mitjans de comunicació
− Roda de premsa, presentació cicle conferències "Roses, un poble amb molta història"
− Roda premsa, presentació Ordenances Fiscals
− Reunió Setmanari Empordà
− Empordà TV, L’Hora de l’alcalde

FELICITACIONS REBUDES
− Agraïment de la Sra. María Álvarez Vilarnau per l'atenció que se li va prestar en data 1

d’octubre de 2013 i en especial als agents amb TIP núm. 1068, 1029 i 1073. (s’adjunta
còpia).

− Agraïment de la Fundació Roses Contra el Càncer per l’ajut i col·laboració rebuts en
motiu de la 6èna “Cursa de la Dona” organitzada pel Club d’Atletisme Roses. (s’adjunta
còpia).

AGRAÏMENTS
D’una senyora per la seva atenció a l’Oficina de Turisme i en general al poble de Roses.

COMUNICACIONS DIVERSES
L’alcaldessa comunica que aquest mes ha entrat el projecte bàsic d’edificació del Montserrat
Vayreda. Ho va comunicar als dos partits de l’oposició per demanar la llicència d’obres. Per
tant, van avançant en aquests temes.

DADES ESTADÍSTIQUES A 1 D’OCTUBRE DE 2013
Població total:  19.932 habitants
Homes:    9.988 habitants que representen el 50,11% de la població.
Dones:    9.944 habitants que representen el 49,89% de la població.
< 16 anys, 3.804 que representen el19,16% de la població

DADES DE L’ATUR
A 1 de setembre 2013 hi havia 1.181 persones en situació d’atur
A 1 d’agost de 2012 hi havia 1.357 persones en situació d’atur
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GESTIÓ D’INCIDÈNCIES I ENCÀRRECS (GIE) RECOLLIDES DURANT EL MES
D’OCTUBRE
Incidències recollides: 172
Incidències desestimades:     5
Incidències per resoldre: 167
Incidències resoltes: 142
Incidències pendents a resoldre:     5 que suposa el 14% del total d’incidències

El Ple en queda assabentat.

03.- ADHESIÓ AL CONVENI MARC DE COL·LABORACIÓ PER A L’ACCÉS A UNA
APLICACIÓ D’INFORMACIÓ A TRAVÉS DEL MÒBIL AMB LA DIPUTACIÓ DE GIRONA
(BOP NÚM: 219 DE DATA 15 DE NOVEMBRE DE 2012)

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta referent a l’adhesió al Conveni Marc de Col·laboració per a l’Accés a una Aplicació
d’Informació a través del Mòbil amb la Diputació de Girona (BOP núm: 219 de data 15 de
novembre de 2012).

Antecedents

1. Els dispositius mòbils fan que hom pugui estar connectat a Internet gairebé sempre i
pràcticament en qualsevol lloc. Aquest fet fa que les administracions hagin d’adaptar la
seva manera de comunicar informació als ciutadans.

2. En data 16 d’octubre de 2012, amb la voluntat de col·laborar amb els ajuntaments que
siguin capital de comarca o que tinguin més de quinze mil habitants, la Junta de Govern
de la Diputació de Girona va aprovar el Conveni marc de col·laboració amb l’objectiu que
els ajuntaments que s’hi adhereixin disposin d’accés a una aplicació per a mòbils via web
- BOP núm: 219 de data 15 de novembre de 2012.

3. L’Ajuntament de Roses aposta per les noves tecnologies per tal d’apropar-se als
ciutadans i per a la promoció turística. A tal efecte s’han creat els portals www.roses.cat i
www.visit.roses.cat , aquest darrer amb accés a canals socials per arribar al major
nombre de persones possible.

4. Amb data 12 d’agost la cap d’unitat de Turisme informa favorablement l’adhesió al
conveni marc.
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5. Amb data 13 de setembre el cap de Serveis Informàtics informa favorablement l’adhesió
al conveni marc.

6. La tècnica d’administració general informa favorablement el conveni marc obrant a
l’expedient.

7. La Comissió Informativa del dia 21 d’octubre de 2013 ha emès un dictamen favorble al
respecte.

Fonaments de dret

Primer – L’article 6.1 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les
administracions públiques i del procediment administratiu comú, modificada per la llei
4/1999, de 13 de gener.

Segon – L’article 191 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text
refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya.

Tercer – Els articles 303, 304 i el 305 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova
el reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals

A proposta de l’alcaldessa presidenta, Sra. Montse Mindan i Cortada, s’adopta el següent

ACORD:

1. Sol·licitar l’adhesió al Conveni marc de Col·laboració per a l’Accés a una Aplicació
d’Informació a través del Mòbil amb la Diputació de Girona (BOP núm: 219 de data 15 de
novembre de 2012) per tal de fer arribar tota aquella informació bàsica del municipi al
major nombre de persones possible.

2. Notificar el present acord a la Diputació de Girona - Departament de Sistemes i
Tecnologia de la Informació = Exp1645/2013.

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Explica que, com ja van comunicar a la comissió informativa, és una aplicació
que ha de permetre baixar, directament al mòbil, la web de turisme de manera gratuïta. Per
això firmem aquest conveni, perquè posen a la nostra disposició aquesta aplicació  “app” .

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

04.- RATIFICACIÓ DEL REGLAMENT ORGÀNIC REGULADOR DE L’ORGANITZACIÓ I
FUNCIONAMENT DEL CONSELL SECTORIAL DE TURISME I TERRITORI
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La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l'expedient

Proposta relativa a la ratificació del Reglament intern de funcionament i organització del
Consell Sectorial de Turisme i Territori.

Antecedents

1. El Ple de la corporació, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 29 de juliol de 2013,
va aprovar la creació del Consell Sectorial de Turisme i Territori.

2. El Plenari del Consell, a la sessió constitutiva que va tenir lloc el dia 17 de setembre de
2013, va acordar aprovar el Reglament orgànic regulador de l’organització i
funcionament del Consell Sectorial de Turisme i Territori, que regula els aspectes de
funcionament i organitzatius de l’esmentat consell en el termes previstos a l’article 22.2
del vigent Reglament municipal de Participació Ciutadana.

3. El reglament en qüestió consta de 12 articles i una disposició final, la qual indica que el
reglament entrarà en vigor una vegada publicat el text íntegre en el Butlletí Oficial de la
Província i hagi transcorregut el termini previst a l’article 65.2 de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, per remissió d’allò disposat a l’article 70.2 de la mateixa.

4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 21
d’octubre de 2013, va dictaminar favorablement l'assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

1. Article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local.
2. Article 22.2 del Reglament municipal de participació ciutadana

A proposta de la Sra. Montse Mindan Cortada, Alcaldessa de l’Ajuntament de Roses, el Ple
adopta el següent:

ACORD

1. Ratificar el Reglament intern de funcionament i organització del Consell Sectorial de
Turisme i Territori d’aquest municipi, integrat per 12 articles i una disposició final, de
conformitat amb allò que estableix l’article 22.2 del vigent Reglament de Participació
Ciutadana.

2. Publicar el text íntegre d’aquest reglament en el Butlletí Oficial de la Província de Girona
(BOP), atès el que disposa l’article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les
Bases del Règim Local.
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Aquest reglament entrarà en vigor els quinze dies hàbils després de la seva publicació
en el Butlletí Oficial de la Província.

3. Notificar el present acord a l’Àrea de Promoció Econòmica d’aquest Ajuntament perquè
en tingui coneixement.= Exp. 4634/2013*.

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Explica conjuntament els punts 4, 5 i 6 de l’ordre del dia. Com saben els
presents, en els darrers plens varen aprovar les persones que formaven part dels consells
sectorials i no es va aprovar el reglament, tot esperant que els mateixos consells donessin el
seu vistiplau al funcionament del reglament. Ja ha estat aprovat pels respectius consells i
avui l’Ajuntament ho aprova per sessió plenària.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

05.- RATIFICACIÓ DEL REGLAMENT ORGÀNIC REGULADOR DE L’ORGANITZACIÓ I
FUNCIONAMENT DEL CONSELL SECTORIAL DE CULTURA I FESTES

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l'expedient

Proposta relativa a la ratificació del Reglament intern de funcionament i organització del
Consell Sectorial de Cultura i Festes.

Antecedents

1. El Ple de la corporació, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 29 de juliol de 2013,
va aprovar la creació del Consell Sectorial de Cultura i Festes.

2. El Plenari del Consell, a la sessió constitutiva que va tenir lloc el dia 19 de setembre de
2013, va acordar aprovar el Reglament orgànic regulador de l’organització i
funcionament del Consell Sectorial de Cultura i Festes, que regula els aspectes de
funcionament i organitzatius de l’esmentat consell en el termes previstos a l’article 22.2
del vigent Reglament municipal de Participació Ciutadana.

3. El reglament en qüestió consta de 12 articles i una disposició final, la qual indica que el
reglament entrarà en vigor una vegada publicat el text íntegre en el Butlletí Oficial de la
Província i hagi transcorregut el termini previst a l’article 65.2 de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, per remissió d’allò disposat a l’article 70.2 de la mateixa.
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4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 21
d’octubre de 2013, va dictaminar favorablement l'assumpte més amunt esmentat.

  Fonaments de dret

1. Article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local.
2. Article 22.2 del Reglament municipal de participació ciutadana

A proposta de la Sra. Montse Mindan Cortada, Alcaldessa de l’Ajuntament de Roses, el Ple
adopta el següent:

ACORD

1. Ratificar el Reglament intern de funcionament i organització del Consell Sectorial de
Cultura i Festes d’aquest municipi, integrat per 12 articles i una disposició final, de
conformitat amb allò que estableix l’article 22.2 del vigent Reglament de Participació
Ciutadana.

2. Publicar el text íntegre d’aquest reglament en el Butlletí Oficial de la Província de Girona
(BOP), atès el que disposa l’article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les
Bases del Règim Local.

3. Aquest reglament entrarà en vigor els quinze dies hàbils després de la seva publicació
en el Butlletí Oficial de la Província.

4. Notificar el present acord a l’Àrea de Cultura i Festes d’aquest Ajuntament perquè en
tingui coneixement.= Exp. 4633/2013*.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

06.- RATIFICACIÓ DEL REGLAMENT ORGÀNIC REGULADOR DE L’ORGANITZACIÓ I
FUNCIONAMENT DEL CONSELL SECTORIAL D’ESPORTS

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l'expedient

Proposta relativa a la ratificació del Reglament intern de funcionament i organització del
Consell Sectorial d’Esports.

Antecedents



511

1. El Ple de la corporació, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 29 de juliol de 2013,
va aprovar la creació del Consell Sectorial d’Esports.

2. El Plenari del Consell, a la sessió constitutiva que va tenir lloc el dia 16 de setembre de
2013, va acordar aprovar el Reglament orgànic regulador de l’organització i
funcionament del Consell Sectorial d’Esports, que regula els aspectes de funcionament i
organitzatius de l’esmentat consell en el termes previstos a l’article 22.2 del vigent
Reglament municipal de Participació Ciutadana.

3. El reglament en qüestió consta de 12 articles i una disposició final, la qual indica que el
reglament entrarà en vigor una vegada publicat el text íntegre en el Butlletí Oficial de la
Província i hagi transcorregut el termini previst a l’article 65.2 de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, per remissió d’allò disposat a l’article 70.2 de la mateixa.

4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 21
d’octubre de 2013, va dictaminar favorablement l'assumpte més amunt esmentat.

  Fonaments de dret

1. Article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local.
2. Article 22.2 del Reglament municipal de participació ciutadana

A proposta de la Sra. Montse Mindan Cortada, Alcaldessa de l’Ajuntament de Roses, el Ple
adopta el següent:

ACORD

1. Ratificar el Reglament intern de funcionament i organització del Consell Sectorial
d’Esports d’aquest municipi, integrat per 12 articles i una disposició final, de conformitat
amb allò que estableix l’article 22.2 del vigent Reglament de Participació Ciutadana.

2. Publicar el text íntegre d’aquest reglament en el Butlletí Oficial de la Província de Girona
(BOP), atès el que disposa l’article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les
Bases del Règim Local.

3. Aquest reglament entrarà en vigor els quinze dies hàbils després de la seva publicació
en el Butlletí Oficial de la Província.

4. Notificar el present acord a l’Àrea d’Esports d’aquest Ajuntament perquè en tingui
coneixement.= Exp. 4635/2013*.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.
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07.- PROPOSAR A LA CONSELLERIA D’EMPRESA I OCUPACIÓ DE LA GENERALITAT
DE CATALUNYA QUE FIXI, COM A DIES DE FESTA LOCAL A ROSES PER A L’ANY
2014, ELS DIES 28 DE FEBRER I 3 DE MARÇ DE 2014

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’aprovació dels dies de festa local a Roses per a l’any 2014.

Antecedents

1. Mitjançant escrit de data 2 de setembre de 2013 (RE: 13.378/ 09.09.2013) la Conselleria
d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya comunica que un cop publicada
l’Ordre de festes laborals per a l’any 2014, s’inicia la preparació de l’Ordre de Festes
Locals a Catalunya per a l’any 2014.

Per aquest motiu, d’acord amb l’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors que indica que
de les catorze festes laborals, dues tindran caràcter local, i d’acord amb el Decret
177/1980, de 3 d’octubre, en el qual s’estableix que les dues festes locals seran fixades
per Ordre del Conseller d’Empresa i Ocupació, a proposta dels municipis respectius, cal
que cada Ajuntament faci arribar les seves propostes de festes locals per a l’any 2014
tenint en compte que:

a) L’acord de l’Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal com estableix l’article 46 del
Reial decret 2001/1981, de 28 de juliol.

b) Els dies proposats no poden escaure’s en diumenge ni coincidir amb cap dels dies
festius que s’indiquen a l’Ordre EMO/202/2013, de 22 d’agost, publicada al DOGC núm.
6.450, de 30 d’agost de 2013 per la que s’estableix el calendari oficial de festes laborals
a Catalunya per a l’any 2014, les quals es relacionen a continuació:

1 de gener (Any Nou), 6 de gener (Reis), 18 d’abril (Divendres Sant), 21 d’abril (Dilluns
de Pasqua Florida), 1 de maig (Festa del Treball), 24 de juny (Sant Joan), 15 d’agost
(l’Assumpció), 11 de setembre (Diada Nacional de Catalunya), 1 de novembre (Tots
Sants), 6 de desembre (Dia de la Constitució), 8 de desembre (la Immaculada), 25 de
desembre (Nadal) i 26 de desembre (Sant Esteve). En el territori d’Era Val d’Aran, el 26
de desembre serà substituït pel 17 de juny (Festa d’Aran).

2.   El regidor responsable de l’àrea de Carnaval i Festes proposa assenyalar com a festes
locals de Roses per a l’any 2014 els dies 28 de febrer i 3 de març, atès que es creu
convenient que les dues festes locals coincideixin amb la festa del Carnaval. Cap
d’aquests dies no escau en diumenge ni coincideix amb cap festa oficial fixada per la
Generalitat.
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3.   En data 21 d’octubre de 2013 la Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat
favorablement la present proposta.

Fonaments de dret

Primer. L’Ordre EMO/202/2013, de 22 d’agost, publicada al DOGC núm. 6.450 de 30 d’agost
de 2013, estableix el calendari oficial de festes laborals a Catalunya per a l’any 2014.

Segon. L’art. 37.2 de l’Estatut dels Treballadors estableix que de les catorze festes laborals,
dues tindran caràcter local.

Tercer. El Decret 177/1980, de 3 d’octubre, estableix que les dues festes locals seran
fixades per Ordre del Conseller d’Empresa i Ocupació, a proposta dels municipis respectius.

El regidor responsable de l’àrea de Carnaval i Festes, Juan Manuel Fernández Martínez,
proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD:

1. Proposar a la Conselleria d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya que fixi,
com a dies de festa local a Roses per a l’any 2014, els dies 28 de febrer i 3 de març,
atès que es creu convenient que les dues festes locals coincideixin amb el divendres i
dilluns de Carnaval, i tenint en compte que cap d’aquest dies no escau en diumenge ni
coincideix amb cap festa oficial fixada per la Generalitat, d’acord amb l’Ordre
EMO/202/2013, de 22 d’agost, publicada al DOGC núm. 6.450 de 30 d’agost de 2013.

2. Notificar l’adopció de l’esmentat acord al Departament d’Empresa i Ocupació de la
Generalitat de Catalunya.

3.  Comunicar el present acord al Departament de Recursos Humans de l’Ajuntament de
Roses. Exp. Núm. 3896/2013.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sr. Carles Ferrer.- Manifesta que per a ell no fa falta votar, però si que volen agrair que
continuin amb la proposta dels dos dies de festa local per Carnaval. Recorda que aquesta
proposta es va iniciar amb el govern de la senyora Magda Casamitjana l’any 2008.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Diu que el regidor de Festes avui no és present al ple i per això respon
al senyor Carles Ferrer que s’escau continuar presentant aquests dies, en tant i en quant, el
dia de la Festa Major caigui en un dissabte i l’any 2015 ja en parlaran.
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

08.- DONAR COMPTES DE L’APROVACIÓ DEL MARC PRESSUPOSTARI PER AL
PERÍODE 2014-2016

El senyor Manel Escobar,  com a responsable de l’àrea de Serveis Econòmics,  presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a donar comptes de l’expedient d’elaboració i aprovació del marc
pressupostari per al període 2014-2016.

Antecedents

1. L’Alcaldessa-Presidenta, en data 23 de setembre de 2013, ha aprovat l’acord relatiu al
marc pressupostari per al període 2014-2016, essent el seu contingut el que es transcriu a
continuació:

“Identificació de l’expedient

Expedient relatiu a l’elaboració i aprovació del marc pressupostari per al període 2014-2016

Antecedents

1. L’article 5 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat pressupostària i
sostenibilitat financera estableix que l'elaboració dels pressupostos de les administracions
públiques i altres ens compresos en l’àmbit d'aplicació de la Llei, s’enquadrarà en un
marc pressupostari a mig termini compatible amb el principi d'anualitat pel que regeixen
l'aprovació i execució dels pressupostos, de conformitat amb la normativa europea.

Per altra banda, l'ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen les 
obligacions de subministrament d'informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 
27 d'abril, d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, estableix en 
l'article 6 l'obligació de remetre informació sobre els marcs pressupostaris a mig termini, 
en els quals s'emmarcarà l'elaboració dels pressupostos de les entitats locals.

La remissió, conforme a l'article 5 de l'Ordre HAP/2105/2012, ha d'efectuar-se 
per mitjans electrònics i mitjançant signatura electrònica a través del sistema que el 
Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques habiliti a aquest efecte. Aquesta aplicació
i els seus formularis han estat habilitats per l’esmentat Ministeri i la seva tramesa s’ha de
realitzar abans de l'1 d'octubre a les 18.00h.
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2. Pel que fa als objectius d’estabilitat pel període considerat per a les corporacions locals,
el Govern ha determinat els següents :

Objectius d'estabilitat, deute públic i sostre de despesa

2014 2015 2016

Capacitat (+) Necessitat (-) de fin. SEC-95 (en % PIB) 0,00% 0,00% 0,00%

Límit individual d'endeutament aplicable (sobre ingressos corrents) 75,00% 75,00% 75,00%

Taxa de referència regla de despesa 1,50% 1,70% 1,90%

Fonaments de dret

Primer. Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat
financera (LEPSF)

Segon. Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen les 
obligacions de subministrament d'informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 
27 d'abril, d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera

Resolució

Proposta de l’alcaldessa-presidenta:

1. Aprovar el marc pressupostari per al període 2014-2016 que s’annexa a la present
resolució.

2. Remetre’l al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques mitjançant la plataforma
habilitada a aquests efectes, autoritzant la seva signatura electrònica a l’Interventor
general de l’Ajuntament, abans del dia 1 d’octubre a les 18:00 hores.

3.  Donar compte d’aquesta resolució al Ple de la Corporació en la propera sessió que se
celebri.

Roses, 23 de setembre de 2013.- L’alcaldessa-presidenta. Montse Mindan Cortada. Davant
meu. El secretari. Fco. Luís Muñoz Cameo.”

3. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 21 d’octubre de 2013.

A proposta del segon Tinent d’Alcalde, regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, el Ple de la
Corporació adopta el següent

ACORD:

1. Donar comptes al Ple de la Corporació de l’aprovació del marc pressupostari per al
període 2014-2016.”*
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EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- Diu que es tracta de donar comptes del marc pressupostari dels anys
2014, 2015 i 2016.

Segueix explicant que amb aquest punt es dóna comptes i s’informa al Ministeri del sostre
de la despesa a nivell d’endeutament i la taxa de referència en la regla de despesa, que
compleix estrictament els requisits necessaris, com ja els va explicar l’interventor en
comissió informativa.

El Ple en queda assabentat.

09.- MODIFICACIÓ DE CRÈDIT NÚM.5 DEL PRESSUPOST PER A L’EXERCICI 2013.

El senyor Manel Escobar,  com a responsable de l’àrea de Serveis Econòmics,  presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta del Segon Tinent d’Alcalde i regidor d'Economia i Hisenda, per tal que s’aprovi la
modificació de crèdit núm. 5 del pressupost per a l’exercici 2013.

Antecedents

1. Resolució de l’alcaldia de data 10 d’octubre de 2013 on s’acorda que des del
departament d’Intervenció es procedeixi a l’elaboració de l’expedient de la Modificació de
Crèdit 5/13, d'un import total de 2.356.707,83 € per atendre despeses que no poden
demorar-se fins a l’exercici següent i que no tenen consignació pressupostària o
l’existent és insuficient, d’acord amb els següents antecedents:

“  1. L’actual conjuntura econòmica i els seus efectes a l’administració autonòmica i els
seus efectes, ha provocat que determinades obres que havien estat incloses dins el
projecte de Pla de Barris, del qual hi havia un compromís de finançament del 50% del
seu cost, hagin quedat actualment sense aquesta cobertura. De la reunió de Pla de
Barris del passat mes de setembre amb representants de la Generalitat i de
l’Ajuntament de Roses, es desprèn que el govern autonòmic no disposa de cap previsió
per poder assegurar ni el cobrament, ni tan sols les aplicacions pressupostàries
corresponents als seus compromisos per complir amb el finançament acordat.

Entre les obres que integraven el projecte pendents d’executar de Pla de Barris hi ha la
Reurbanització de la riera Ginjolers i la Reurbanització dels carrers St.Isidre, St.Pere Alt,
St. Pere Baix-tram Badosa.

Tenint en compte aquest fet, i el caràcter prioritari d’aquestes inversions que han de
dinamitzar econòmicament la zona, i millorar les condicions físiques de l’espai públic per
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incidir en una major qualitat de l’entorn, i existint,  altres inversions previstes al
pressupost d’enguany amb finançament municipal disponible, es considera oportú fer
una reformulació del pla d’inversions, donant de baixa alguns d’aquests projectes, que
en aquests moments no es consideren amb el mateix nivell de prioritat, en benefici dels
que haurien quedat sense finançament, si més no de forma temporal, per la Generalitat
de Catalunya.

2. Una altra obra prioritària per l’equip de govern d’aquest Ajuntament, és l’Adequació
del Castell de la Trinitat d’un import total de 257.000,00 €. La previsió inicial era que una
part del seu finançament provingués del Fons Europeu de Desenvolupament Regional
(FEDER) per import de 128.000,00 €. La resposta rebuda per aquest Organisme el
passat mes de juliol ha estat que aquesta actuació correspon a una operació
subvencionable, però malgrat això no té assignació de cofinançament, motiu pel qual es
fa necessari restituir aquesta quantia amb finançament municipal.

3. Per altra banda, esgotat el termini per justificar l’actuació anomenada “Construcció
d’un edifici administratiu destinat a oficines de Serveis Territorials”, que anava finançada
amb càrrec al fons financer de l’Estat per a la modernització de les infraestructures
turísticas (FOMIT), i no havent justificat la totalitat de l’import d’aquest fons, donat que la
despesa total ha estat inferior a la pressupostada inicialment, correspon reintegrar
l’import rebut de més, que puja a 492.607,83 euros, a més dels corresponents interessos
de demora. Aquests pagaments s’hauran de dur a terme abans de finalitzar aquest
exercici.

4. A més, existeixen altres projectes d’inversió que s’han d’executar de forma prioritària
dins d’aquest exercici, com ara l’adquisició de finques, que necessiten ser ajustats a
nivell de disponibilitat pressupostària i finançament, a compte de baixes d’altres
inversions.

5. Tanmateix, és necessari suplementar el crèdit de determinades aplicacions del capítol
I de despeses, per efectuar el nomenament de nou personal que substitueix baixes que
s’engloben en funcions o categories declarades com a sectors prioritaris, així com
suplements d’aplicacions del capítol II de despesa corrent sol·licitats per les àrees de
Festes, d’Esports i Joventut, de Cultura, d’Urbanisme i de Serveis Econòmics, que poden
ser incrementades totes elles amb el traspàs de saldos d’altres aplicacions
pressupostàries de despesa corrent, que tenen una consignació superior a la que es
necessitarà per cobrir les despeses previstes durant tot l’exercici 2013. “

2. Informe de l’Interventor municipal de data 10 d’octubre de 2013.

3.   Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 21 d’octubre de 2013.

Fonaments de dret

Primer. Els articles 177 i 181 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de
la LRHL.
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Segon. Els articles 43 i 44 del RD 500/1990.

Tercer. L’article 7 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici 2013.

Quart. Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera
(LEPSF).

A proposta del segon tinent d’alcalde, regidor d'Economia i Hisenda, el Ple de la Corporació
adopta el següent

ACORD:

1. Modificar el finançament dels següents projectes d’inversió, donant de baixa i deixant
sense als següents:

Aplicació
pressupostària

Denominació Projecte Import projecte Tipus finançament

13.50.1510.6190100 Projectes i honoraris
tècnics Urbanisme

Part quantia
projectes i
honoraris
tècnics

Urbanisme
(001)

33.000,00 RTDG

13.51.9200.6320000 Inversió edificis.
Ajuntament

Adequació aire
condicionat

(001)
200.000,00 RTDG

13.20.9201.6360000 Equips processos
informació

Equips
processos
informació

(001)

100.000,00 Recursos corrents

TOTAL 333.000,00

i traspassant-lo a aquests altres, modificant el que tenien inicialment:

Aplicació
pressupostària

Denominació /
 Projecte

Import
projecte

Finançament
 antic

Nou finançament

Inversió edificis.
Patrimoni Cultural

13.50.3360.6320000

Adequació Castell de la
Trinitat (001)

257.000,00 Feder: 128.000,00
RTDG: 129.000,00

RTDG: 128.000,00
RTDG: 129.000,00

Inversió ús general.
Urbanisme

13.50.1510.6190000

Part Reurbanització
c/St.Isidre,St.Pere Alt,
St.Pere Baix-tram
Badosa (001)

411.000,00 Gencat Pla de Barris:
205.000,00

PUOSC: 100.000,00
Recursos Corrents:

106.000,00

RTDG:
105.000,00
Recursos
corrents:

100.000,00
PUOSC:

100.000,00
Recursos corrents:

106.000,00
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TOTAL
FINANÇAMENT
MODIFICAT

333.000,00

2. Aprovar inicialment la modificació de crèdits formada pels següents apartats:

A) SUPLEMENTAR EL CRÈDIT DE LES SEGÜENTS APLICACIONS PRESSUPOSTÀRIES
DE DESPESES DE CAPITAL:

Aplicació
pressupostària /
Finançament suplement

Denominació Consig.
pressup.

abans MC 5

Import
projecte

Import
MC 5

Consig.
Pressup.

després MC5
13.20.1510.6100000 Inversió en Terrenys. 376.801,59 189.000,00 565.801,59

Part adquisició finca
Raval dels Grecs. PA
4 (003).

189.000,00

13.50.1510.6190000 Inversió ús general.
Urbanisme.

874.343,98 1.546.000,00 2.420.343,98

Part Reurbanització
Riera Ginjolers (005)

1.546.000,00

TOTAL 1.735.000,00

B) SUPLEMENTAR EL CRÈDIT DE LES SEGÜENTS APLICACIONS PRESSUPOSTÀRIES
DE DESPESES CORRENTS:

Aplicació
pressupostària

Denominació Consig.
Pressup. abans

MC 5
Import MC5

Consig.
Pressup.

després MC5
13.51.1690.1200100 Retrib.Bàsiques.Admó.gral.inf

r.i.serv.públics –A2
38.720,00 2.300,00 41.020,00

13.61.2310.1200100 Retrib.Bàsiques.Serveis
Socials Bàsics –A2

64.540,00 3.400,00 67.940,00

13.61.2300.1200600 Triennis.Admó.Gral. Benestar
Social

2.060,00 500,00 2.560,00

13.61.2310.1210000 Complement destí. Serv.
Socials Bàsics

35.690,00 1.800,00 37.490,00

13.61.2310.1210100 Complement específic
Serv.Socials Bàsics

52.200,00 2.500,00 54.700,00

13.00.0111.3520000 Interessos de demora 0,00 90.000,00 90.000,00
13.50.1510.2200000 Material oficina Urbanisme 3.000,00 1.500,00 4.500,00
13.62.3420.2210300 Combustible instal.esport. 9.000,00 3.000,00 12.000,00
13.63.3380.2260100 Atencions protocol.làries

Carnaval i Festes
2.000,00 1.100,00 3.100,00

13.62.3410.2260100 Atencions protocol.làries
Esports i Joventut

2.000,00 4.000,00 6.000,00

13.30.9321.2269900 Despeses diverses 25.000,00 2.000,00 27.000,00
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Recaptació
13.40.3350.2269900 Program.i activit.Teatre 71.000,00 5.000,00 76.000,00
13.63.3380.2269900 Despeses diverses Festes 182.000,00 12.000,00 194.000,00
13.00.0110.9130000 Amortització préstecs. 2.039.000,00 492.607,83 2.531.607,83

TOTAL 621.707,83

A + B =  1.735.000,00 + 621.707,83 = 2.356.707,83 €

EL FINANÇAMENT DELS APARTATS A) i B) S’OBTÉ DE:

C) ROMANENT LÍQUID DE TRESORERIA NO AFECTAT I DISPONIBLE:

Aplicació
pressupostària

Nom Import

13.87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals. 90.000,00
TOTAL 90.000,00

D) BAIXA D’APLICACIONS DE DESPESES DE CAPITAL:

Aplicació
pressupostària /
Finançament baixa

Denominació Consig.
pressup. abans

MC 5

Import
projecte

Import
MC 5

Consig.
Pressup.
després

MC5
13.50.1510.6190000 Inversió ús gral.

Urbanisme
380.000,00 -380.000,00 0,00

Condicionament plaça
Catalunya (003)

380.000,00

13.51.1650.6330000 Inversió servei.
Enllumenat públic

156.000,00 -156.000,00 0,00

Projecte carrers Miró,
Parmènides, Lísip, ...
(001)

156.000,00

13.51.9200.6320099 Inversió edificis
Ajuntament.

318.243,63 -318.243,63 0,00

Rehabilitació edifici c/Pi
i Sunyer, 13.

318.243,63

13.50.3360.6320099 Inversió edificis
Patrimoni Cultural.

159.232,09 -159.232,09 0,00

Rehabilitació edifici c/Pi
i Sunyer, 13.

159.232,09

13.50.1510.6190000 Inversió ús
gral.Urbanisme.

15.132,11 -15.132,11 0,00
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Rehabilitació edifici c/Pi
i Sunyer, 13.

15.132,11

13.51.4320.6330000 Inversió brollador
d’aigua

250.000,00 -250.000,00 0,00

Inversió brollador
d’aigua (001)

250.000,00

13.50.3360.6320000 Inversió edificis.
Patrimoni cultural

105.000,00 -105.000,00 0,00

Rehabilitació i millora
Ciutadella (002)

75.000,00

Aire condicionat espai
cultural La Ciutadella
(003)

30.000,00

TOTAL -1.383.607,83

E) BAIXA D’APLICACIONS DE DESPESES CORRENTS:

Aplicació
pressupostària

Denominació Consig. Pressup.
abans MC 5

Import
MC 5

Consig.
Pressup.

després MC5
13.20.9121.1000000 Retribucions Òrgans Govern 181.700,00 -4.000,00 177.700,00
13.10.9122.1100000 Retrib. Bàsiques Personal

Eventual Alcaldia
20.220,00 -3.000,00 17.220,00

13.10.9122.1100100 Altres Remuneracios Personal
Eventual Alcaldia

30.740,00 -4.000,00 26.740,00

13.20.9200.1200000 Retrib.Bàsiques Admó.gral.- A1 72.790,00 -10.500,00 62.290,00
13.20.9200.1200400 Retrib.Bàsiques Admó.gral.- C2 171.200,00 -19.000,00 152.200,00
13.40.3300.1200100 Retrib.bàsiques admó.gral.Cultura

i Festes– A2
25.820,00 -9.000,00 16.820,00

13.50.1510.1200100 Retrib.Bàsiques Urbanisme- A2 10.610,00 -10.000,00 610,00
13.51.1690.1200000 Ret.Bàs.admó.gral.Infraest.i

Serv.Públics- A1
29.360,00 -9.000,00 20.360,00

13.80.1320.1200300 Retrib.bàsiques Seguretat
Ciutadana- C1

19.770,00 -9.000,00 10.770,00

13.80.1320.1200400 Retrib.bàsiques Seguretat
Ciutadana- C2

368.660,00 -30.000,00 338.660,00

13.80.1320.1200600 Triennis Seguretat Ciutadana 66.090,00 -3.000,00 63.090,00
13.20.9200.1210000 Complement destí Admó General 214.320,00 -18.000,00 196.320,00
13.40.3300.1210000 Complement destí Admó. General

Cultura i Festes
29.290,00 -6.000,00 23.290,00

13.50.1510.1210000 Complement destí Urbanisme. 39.100,00 -6.000,00 33.100,00
13.51.1690.1210000 Complement destí Admó. gral.

Infraest.i Serv.Públics.
56.240,00 -5.000,00 51.240,00

13.80.1320.1210000 Complement destí Seguretat
Ciutadana.

206.640,00 -20.000,00 186.640,00

13.20.9200.1210100 Complement específic Admó.Gral. 411.230,00 -31.000,00 380.230,00
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13.20.3300.1210100 Complement específic Admó
General Cultura i Festes

43.390,00 -6.000,00 37.390,00

13.50.1510.1210100 Complement específic.
Urbanisme.

96.620,00 -11.000,00 85.620,00

13.51.1690.1210100 Comp.espec.Admó.gral.Infr. i
Serv.Públics.

157.330,00 -11.000,00 146.330,00

13.80.1320.1210100 Comp.espec.Seguretat Ciutadana. 846.190,00 -84.000,00 762.190,00
13.20.9205.1270000 Pla de pensions Funcionaris. 72.300,00 -72.000,00 300,00
13.62.3420.1300000 Retrib. Bàsiques. Laborals.

Instal·lacions Esportives
39.100,00 -14.000,00 25.100,00

13.62.3420.1300200 Altres remuneracions Laborals
Instal·lacions Esportives

67.330,00 -18.000,00 49.330,00

13.60.3210.1310000 Retribucions Laborals Temporals
Llar d’Infants

100.000,00 -40.000,00 60.000,00

13.20.9205.1370000 Pla de Pensions Laborals 38.100,00 -38.000,00 100,00
13.20.9200.1500000 Produc. Funcio.Admó General 95.500,00 -82.000,00 13.500,00
13.20.9205.1600000 Quotes Seguretat Social (29,50%) 2.364.130,00 -120.000,00 2.244.130,00
13.40.3340.2030000 Lloguer maquin.i

instal.Dinamitz.cult.
10.000,00 -5.000,00 5.000,00

13.20.9200.2260100 Atencions protocol. Serv.Grals. 2.000,00 -2.000,00 0,00
13.30.9310.2260100 Atencions protocol.Econ. i Hisenda 2.000,00 -2.000,00 0,00
13.50.1500.2260100 Atencions protocol.Urbanisme 2.000,00 -1.500,00 500,00
13.51.1690.2260100 Atencions protocol.Infr.i Serv.Púb. 2.000,00 -1.100,00 900,00
13.30.9320.2269900 Despeses diverses Gestió

Tributària
60.000,00 -20.000,00 40.000,00

13.62.3410.2269900 Despeses diverses Esports 38.000,00 -3.000,00 35.000,00
13.40.3361.2269901 Gestió Ciutadella 11.800,00 -11.000,00 800,00
13.80.4410.2279900 Contracte transport urbà 120.000,00 -20.000,00 100.000,00
13.52.1721.2279902 Contracte serv.socorrisme platges 295.950,00 -20.000,00 275.950,00
13.30.9290.2700000 Despeses imprevistes 56.805,00 -56.000,00 805,00
13.63.3380.4850200 Subv.al CF Base-Festa Andalusa 12.000,00 -12.000,00 0,00
13.50.1520.4880000 Subvenció Roses Posa’t guapa 50.000,00 -30.000,00 20.000,00
13.62.3411.4880100 Subv.esportistes individuals 11.500,00 -2.000,00 9.500,00
13.62.3411.4880200 Subv.entitats comp.esportives 90.000,00 -5.000,00 85.000,00

TOTAL -883.100,00

D + E + F = 90.000,00 € + 1.383.607,83 € + 883.100,00 = 2.356.707,83 €

3. Exposar al públic el present expedient de modificació de crèdit del Pressupost per a
l’exercici 2013, pel termini de quinze dies hàbils mitjançant anunci en el BOP, durant els
quals els interessats podran examinar i presentar reclamacions. Si en l’esmentat període
no s’haguessin presentat reclamacions, es considerarà definitivament aprovat, i en cas
contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per a resoldre-les, i es publicaran al BOP
les consignacions per capítols del pressupost vigent amb aquesta modificació inclosa.

4. Comunicar aquest acord als departaments afectats, pel seu coneixement i efectes
oportuns.”*
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EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- Explica que modifiquen el finançament dels següents projectes
d’inversió, donant de baixa i deixant sense efecte els següents. Amb aquestes partides de
335.000 € es canvia el sistema de finançament de les mateixes.

− Diu que es canvia el sistema de finançament del projecte del castell de la Trinitat, amb
un import de 255.000 €. En principi, estava previst que el Fons FEDER es fes càrrec de
128.000 €, cosa que no ha estat possible. Tot i així es continuarà endavant amb aquest
projecte, però serà del romanent de tresoreria.

− Els 411.000 € corresponent a la part urbanitzable del carrer Sant Isidre, Sant Pere Alt i
Sant Pere Baix i el carrer Joan Badosa, entre els 411.000 € hi havia 205.000 € que
formaven part del Pla de Barris i d’aquests 205.000 €, 100.000 € són de recursos
corrents del present exercici i 105.000 € són del romanent de tresoreria.

Com ha comentat abans, aquests 3.000 € són de canvis de finançament en el projecte,
però tot continua exactament igual.

− A l’ampliació pressupostària, en el finançament del suplement, parlem d’una inversió de
terrenys, la de la UA4  incrementa la partida d’inversions de terrenys en 189.000 €.

− La riera Ginjolers que forma part del Pla de Barris creix i neix a  partir d’1.546.000 €. Tot
això es financia, suplementant algunes partides de despesa corrent per poder arribar
amb el present pressupost fins a final de l’exercici. Com comentava abans amb els
90.000 € d’interessos del FOMIT i els 492.000 € del crèdit per pagar l’obra de l’edifici del
carrer Sant Elm.

− Aquestes quantitats es treuen: 90.000 € del romanent de tresoreria, de donar de baixa
l’acondicionament de la plaça Catalunya, un import 156.000 € ; del projecte d’enllumenat
públic, un import de 318.000 € i  de la rehabilitació del carrer Dr. Pi i Sunyer més 15.000
més 159.000.

− La inversió del brollador són els 250.000 €  i els 105.000 € que formen part de la inversió
d’edificis de patrimoni cultural com és el castell de la Trinitat.

Tot això conjuntament amb els 883.000 € de despesa que donen de baixa de diferents
partides per tirar endavant aquesta modificació de crèdit.

A continuació llegeix les conclusions de l’informe d’intervenció:

“Informo favorablement l’expedient de modificació de crèdit Número 5/2013 per a complir
els requisits legals exigibles. Així mateix als efectes previstos a l’article 7 de les bases
d’execució del pressupost per a l’exercici 2013, s’ha d’indicar que de la proposta de



524

modificació de crèdit  5/2013 no es desprèn que les ampliacions de crèdit impliquin la
recurrència de despeses en exercicis futurs.”

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sra. Magda Casamitjana.- Explica que, com ja han vist aquest matí quan han vingut a parlar
amb el ponent i com consta en els antecedents on es posa de manifest que el Govern
Autonòmic no disposa de cap previsió per assegurar ni el cobrament ni tant sols les
aplicacions pressupostàries corresponents.

Insisteixen que la Generalitat no ha complert el seu compromís quan el Grup municipal
Socialista estava a càrrec del Govern Municipal. Aquest compromís era de 8.000.000 € ,
l’Ajuntament sí que ha rebut 4.000.000 € i els 2.500.000 € de la SUF també. Per tant, tant
sols quedaven 2.500.000 € de la SUF que si fos voluntat del Govern amb aquests 2.500.000
€ ja estaria acabat el Pla de Barris, però no és la seva voluntat i, per tant destrossen el Pla
de Barris per poder fer altres coses.

Pel que fa al punt número 1, estan totalment d’acord. Pel que fa al punt número 2, diu que
demanar al FEDER (Fons Europeu de Desenvolupament Regional), 128.000 € és fer una
cabriola de tres voltes i mitja, perquè és impossible que el FEDER ens doni aquests diners
tal i com està l’economia del país i d’Europa. Tot i que creu que s’haurien pogut buscar
altres subvencions, en aquest cas ja els està bé.

També els està bé la reurbanització dels carrers St. Isidre, St. Pere Alt i St. Pere Baix- tram
Badosa, tot i que recorda al senyor Escobar que l’anterior Govern Municipal ja tenia una
partida a part i, per tant, ja estava en el pressupot del 2011. Creu que ja hi havia una partida
d’uns 700.000 € per fer tots aquests carrers, ja que no els havien pogut fer en el Pla de
Barris. Havien quedat que els farien des de l’Ajuntament i, per tant, la partida ja hi era. S’han
de treure d’aquí, però cap problema, estan d’acord amb el dos.

En el punt número 2 entén que es compra la UA4 amb el càmping Bahia. No saben
exactament quin és l’import total, si hi ha les dues coses en aquest import o només una.  I
tampoc saben quins projectes hi ha, tant a la UA4 com en el càmping Bahia. Pregunta per
què s’ha de comprar i què s’hi pensa fer.

A la UA 4 tenien un projecte per fer-hi pisos de residència assistits, que pensa que és el que
tocaria en aquest moment i, per tant, era un projecte que estava molt bé. No sap si el
continuarà l’actual govern municipal, què hi pensen fer i per què la compren.

Respecte al càmping Bahia, diu exactament el mateix, no sap si ho fan perquè sigui un jardí
a la part del darrera. Li sembla que hi havia un parell o tres de propostes sobre la taula que
suposa que el senyor Manel Escobar deu tenir, de quan les van redactar. Per tant, amb
aquest punt no estarien d’acord.
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Creuen que la part de la urbanització de la riera Ginjolers és una obra important que ja
estava dintre del Pla de Barris i que es reajusta una mica, però en aquest cas també
estarien d’acord amb aquesta inversió.

Per la resta de suplements de crèdit i tot allò que és fa, han estat veient que no hi ha cap
partida urgent en aquest moment. Hi ha algunes quantitats programades en relació a trienis,
complements específics i de destí, però l’interventor els ha explicat que eren places que en
aquest moment estan pressupostades, però que no estan cobertes i, per tant,  en aquest cas
no canviaríem res substancial.

Després, suposem, que a la partida d’aplicacions, entre les baixes, hi ha l’acondicionament
de la plaça Catalunya i no saben si només és per a aquest any i si continuaran tenint aquest
projecte per als anys vinents.

Si és per a aquest any, per descomptat que no tenen temps de fer-ho i, per tant, es feliciten
que no hagin tingut temps d’acabar de rebentar la plaça Catalunya i, pel que fa a
l’enllumenat dels carrers Miron, Parmènides i Lissips, tot i que no ho sap segur, però espera
que aquests carrers acabin ben fets.

També ha constatat que no es fa el brollador, no saben si es farà l’any que ve, però aquest
any no han tingut temps de fer-ho i, per tant, també hi ha la baixa.

A la realització i millora de la Ciutadella hi ha dues baixes de 75.000 € i 30.000 €. Tot i que
no són quantitats molt altes, hi havia l’aire condicionat de l’espai cultural de la Ciutadella que
permetia fer altres coses amb més nivell, perquè era necessari tenir aquest equipament en
marxa, sobretot l’aire condicionat a l’estiu per poder fer mil coses que hi havia programades.
També un projecte que s’havia aturat, perquè la Ciutadella pogués tenir l’abastament d’aigua
i de llum correcte en el seu moment. No sap si s’ha fet o no, o si s’ha posat un projecte més
dins del calaix.

Per tant, vist el que han pogut parlar, agraeix al ponent que els hagi explicat tot això aquest
matí i anuncia que votaran en contra de la proposta.

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL DEL GRUP DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.- Diu que els diners venen d’actuacions no realitzades i de diners que no
es paguen.

Entenen que és una modificació de crèdit que en general està bé, però hi veuen alguns
conceptes que necessiten un aclariment.

Primer, la part de la reurbanització dels carrers es fa en base del pla de barris. El 50%
l’havia de pagar la Generalitat i volen saber  com quedarà aquest deute.
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Els carrers Miró, Parmènides, Lissip, etc que també entraven en el Pla de Barris, amb el
concepte d’enllumenat públic per un valor de 156.000 €, demanen si es farà  o no i com
quedarà això també.

Veuen bé que les prioritats siguin la reurbanització dels carrers Sant Isidre, Joan Badosa,
etc. i la reurbanització de la riera Ginjolers. En canvi, no veuen necessari de posar diners al
castell de la Trinitat sense tenir un pla d’usos.

A l’apartat B hi ha una pregunta relacionada amb els interessos de demora valorats en
90.000 €. Pregunta què és això. Demana informació.

Després, els 492.607.000 € destinats al  nou ajuntament, pregunta com és que no estava
prevista aquesta despesa.

A l’apartat D, de baixes d’aplicacions de despesa de capital veuen els 250.000 € del
brollador i demanen què faran al final. Si s’ajorna, si es fa o no es fa.

Pregunta si a la plaça Catalunya es farà alguna intervenció més i a l’apartat E de baixes
d’aplicacions de despeses corrents, veuen que han tret el pla de pensions laborals de
38.000 € . Pregunta si és així i que li expliquin això.

També veuen que els complements es paguen més que “producció”. És a dir, a banda dels
complements no hi ha plans de pensions laborals i el pla de producció s’ha reduït de 95.000
€ a 13.500 €. Pregunta què ha passat.

A la subvenció del “Roses posa’t guapa!” s’ha passat de 50.000 a 20.000 €. Demanen si
s’han acomplert els objectius.

En general és una modificació que no està malament. Hi ha coses que no hi estan d’acord i
anuncia que s’abstindran a les votacions.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT ALS GRUPS MUNICIPALS DE L’OPOSICIÓ

Sr. Manel Escobar,- Respon les preguntes plantejades per l’oposició.

Primer de tot, aclareix que, l’Equip de Govern, amb aquesta modificació de crèdit el que
estan fent és apostar per la dinamització del comerç en el centre de la vila amb el projecte
de la riera Ginjolers. Considera que això està claríssim. Això formava part del pla de barris
per un import de 2.500.000 € aproximadament i consideren que per tirar-ho endavant ara al
2013 i el 2014 poden arribar a aquesta quantitat. Possiblement la resta formarà part dels
romanents que pugui tenir l’Ajuntament i amb els ingressos corrents podran finançar tot el
projecte.

Reconeix que és cert que hi havia un projecte d’un pla de barris de 8.000.000 € i ara mateix,
si no recorda malament estan al voltant dels 2.400.000 € aproximadament. Recorda als
presents que la realitat del moment econòmic és la que hi ha. No sap si culpar també la
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Generalitat que l’Ajuntament de Roses ara no hagi cobrat i de no poder finançar amb
aquests diners de la Generalitat . Tampoc està d’acord amb això, perquè això formava part
del projecte de la senyora Casamitjana i en aquell moment tampoc varen rebre
absolutament res.  L’únic que han rebut ara mateix, del 1.200.000 € aproximadament que els
havia que donar la Generalitat, són 100.000 €, però el Pla de Barris no va començar amb
aquest govern, sinó que va començar amb el govern de la senyora Casamitjana. Opina que
això és tirar pilotes fora i tampoc està d’acord amb això.

Quant als projectes de la plaça Catalunya i el brollador d’aigua, com han comentat abans, no
vol dir que aquest govern no ho porti a terme, però donen prioritat, com han comentat abans
a tot el tema de la riera Ginjolers, apostant per l’ampliació i dinamització del comerç al centre
de la vila.

Amb el tema de la UA 4, el que fem és incrementar aquesta partida. No vol dir que l’import
de l’adquisició de les finques sigui aquesta, sinó que és un import que posem aquí per poder
arribar a la quantitat necessària, que no vol dir que això es porti a terme aquest any, però és
un import necessari al que portarem aquest any a terme. Es refereix a la UA4 i potser hi
haurà part del càmping Bahia, com deia ara mateix.

Tot consta en els estudis tècnics de la Generalitat, de l’Incàsol i de l’Ajuntament i més
endavant quan tot això es porti a terme sabran el resultat final.

Els 90.000 € que el senyor Giner comentava del FOMIT tenen relació amb un crèdit que no
paguen fins que no en fan ús. Explica que aquests diners els han hagut d’ingressar en un
compte i durant el temps que els han tingut els ha donat un rendiment que ara fan servir.
Són 492.000 € per a les obres del carrer Sant Elm, dels que tindran que pagar aquests
90.000 €.

Aclareix que fins ara no han pagat absolutament res, però ara quan fan servir el crèdit, han
de pagar part dels interessos d’aquesta inversió.

− Quant al projecte del “Roses posa’t guapa!” explica que hi havia una partida de 50.000 €
que no l’han rebaixada, sinó que fins ara se n’han presentat uns 14 o 16 expedients que
arribaven a 12, 15 o 18.000 € i  la diferència de 50.000 a 18.000 € aquest any no serà
executable. Per això no era necessari tenir aquesta partida, que la poden aprofitar per
alguna altra finalitat.

− Del tema del pla de pensions, com comentava, és quelcom que estava pressupostat,
però com que des de l’Estat diuen que no poden gastar més el que tenien, han
considerat que el donen de baixa en el vigent pressupost.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Diu que, com a portaveu de Convergència i Unió, explica que a les
finques de l’INCASOL on la senyora Casamitjana pregunta què s’hi farà, el senyor Pàramo
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contesta que es farà el que diu el Pla General. El Pla General és vigent i no s’hi pot fer res
que no sigui el que diu allà.

− Ha parlat del PA 4, als Grecs, on era a “Can Mas Blanch” i demana a la senyora
Casamitjana que no li torni a dir que hi havia un projecte. No existeix un projecte,
demana a la senyora Casamitjana que no torni a dir que hi havia un projecte. En tot cas,
que digui que tenia la intenció de fer un projecte. A l’incís de la senyora Casamitjana que
diu que es va pagar, el senyor Pàramo respon que “mal pagat”, perquè no ha entrat a
l’Ajuntament. Torna a demanar a la senyora Casamitjana que no insisteixi.

− Pel que fa al Pla de Barris 2008-2014, explica que a l’any 2011 el pressupost no el va fer
l’actual Equip de Govern i només s’havia executat un 20% del Pla de Barris. O sigui, que
demana a la senyora Casamitjana que no digui que els diners hi eren i els tenien, perquè
no és veritat. Els diners els donen un cop s’ha fet l’obra i, per tant, no existien aquests
diners que diu la senyora Casamitjana.

− Quant al Castell, el senyor Pàramo diu que encara estem esperant aquells 300.000 €
que una ministra del PSOE va venir aquí a Roses, en plena campanya electoral i va dir
que donarien. A Madrid no saben res d’aquella promesa que els va fer aquella senyora
ministra.

− Del carrer Sant Isidre, en parlaran.

− Del tema de  l’aigua i la llum a la Ciutadella, troba curiós com hi ha dos edificis fantàstics,
que fins i tot havien concursat en premis d’arquitectura on no hi ha aigua, ni
clavegueram, ni llum. Normalment és al revés, quan algú vol edificar, fer qualsevol
instal·lació o un edifici, primer es posen aquests serveis.

− També hi ha hagut una altra intervenció que preguntava pels carrers de sota els Grecs,
Parmènides i tot allò. Aclareix que no és Pla de Barris, és una altra actuació i si no va
mal entès, s’ha licitat.

El senyor Francesc Martinez interromp l’explicació del senyor Pàramo per protestar que
aquesta explicació l’hauria de donar el regidor ponent, a la qual cosa el portaveu de
Convergència i Unió li pregunta si li sap greu que digui les coses que diu, cosa que
entendria.

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Diu que, en tot cas, volia afegir la qüestió dels carrers, explicant que per als
carrers hi havia una altra partida per finalitzar l’enllumenat dels carrers i, per tant, es farà.

Hi havia un doble finançament i el que s’ha fet es treure aquest per aprofitar-lo. No sap si és
la memòria de la senyora Casamitjana o la seva, però van estar un any havent d’anar a la
Generalitat a buscar els diners per fer els carrers Joan Badosa, Sant Isidre, Sant Pere Alt i
Sant Pere Baix 2ª. Fase,  el que demanarà serà un certificat conforme hi havia realment
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aquesta partida l’any 2011 i així aclariran si hi havia una partida destinada específicament
per la segona fase i execució d’aquests carrers i li ho llegirà el proper dia del ple.

L’alcaldessa, per al·lusions, cedeix la paraula a la senyora Magda Casamitjana.

INTERVENCIÓ PER AL·LUSIONS DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sra. Casamitjana.- Respon a l’alcaldessa que sí, que ho miri. Potser és la seva memòria,
però ho dubta molt, perquè li sembla que ho tenien molt clar i quan van veure que no podia
ser, van posar una partida per poder-ho fer. No recorda si eren 700.000 €.

Diu que buscaran el projecte de la UA 4. No sap si el va fer En Torrent, però era un projecte
on hi havia els pisos assistits, un jardí i moltes coses. A més, es va redactar, perquè ella el
va veure. Per tant, diu que el buscarà, a la qual cosa l’alcaldessa diu que també demanaran
còpia del projecte.

La senyora Casamitjana segueix explicant que demà trucaran a l’arquitecte, perquè miri
exactament qui és. No sap si és En Torrent. Era una persona que va venir molt a
l’Ajuntament, un tècnic que també participava en el tema del POUM i, per tant, diu que segur
que està fet. La senyora Casamitjana assegura  que el buscaran.

Pel que fa a la ministra, la senyora Casamitjana puntualitza que els va donar 1.000.000 €
per poder obrir el Castell. No eren 300.000 €, sinó 1.000.000 €.  Afirma que va ser 1.000.000
€ per l’1 % Cultural i l’altre per obrir el Castell de la Trinitat,  perquè si no,  no l’haurien pogut
obrir.

Pel que fa al Pla de Barris, diu que ja ho mirarà. Reconeix que és veritat que volien fer la
SUF en els primers anys i, per tant, dels 4.000.000 €, 2.000.000 € eren  de l’Ajuntament i
2.000.000 € eren de la Generalitat, però com l’alcaldessa sap, varen estar dos anys intentant
que la gent de la SUF signés un conveni i, per tant, van haver de traspassar i posar la SUF
al darrere, perquè si no perdien els diners. També aclareix que els carrers que es van fer
fins l’any 2011 són els que es van pagar.

Pel que fa l’aigua i la llum de la Ciutadella, diu que no ha entès bé el que ha dit el regidor.
Sap que hi havia un projecte que potser també s’ha perdut. Era, per posar aigua i llum a la
Ciutadella i no haver de fer despeses o buscar material fora per fer-ho funcionar.

Demà entrarà una sol·licitud, perquè els busquin això de la UA4 i perquè els acabin
d’explicar el tema del Castell de la Trinitat.

Alcaldessa.- Entén que els projectes no es perden. Quan els projectes tenen registre
d’entrada es queden dins de l’Ajuntament.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:
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Vots a favor: Onze (11) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, Carlos
López i Montse Mindan.

Vots en contra: Cinc (5) Magda Casamitjana, Carles Ferrer, Francisco Martinez, Francisca
Guijarro i David Beltran.

Abstencions: Dues (2) Francesc Giner i Ma. Àngels Arjona.

En veure el resultat de les votacions, l’alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

10.- RATIFICAR L’ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN, DE DATA 5 D'ABRIL DE 2013
PEL QUAL ES VA ACORDAR APROVAR EL CONVENI DE COL.LABORACIÓ ENTRE LA
DIPUTACIÓ DE GIRONA I L’AJUNTAMENT DE ROSES PER A LA IMPLANTACIÓ DEL
SISTEMA D’ORIENTACIÓ I INTERMEDIACIÓ LABORAL DEL SERVEI D’OCUPACIÓ DE
CATALUNYA

El senyor Ambrosio Martínez Olivares, com a responsable de l’àrea de Promoció
Econòmica, presenta al Ple l’adopció del següent acord:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a la ratificació de l’acord de la Junta de Govern local de 5 d'abril de 2013
pel qual s’aprova el conveni de col.laboració entre la Diputació de Girona i l’Ajuntament de
Roses per a la implantació del sistema d’orientació i intermediació laboral del Servei
d’Ocupació de Catalunya.

Antecedents

1. En data 5 d'abril de 2013, la Junta de Govern Local va adoptar, entre d’altres, el següent
acord:

“1. Aprovar el Conveni de col.laboració entre la Diputació de Girona i l’Ajuntament de
Roses per a la implantació del sistema d’orientació i intermediació laboral del Servei
d’Ocupació de Catalunya.

2. Designar a la sra. Carme Delclós Ayats com a responsable tècnic encarregat de
comunicar el nom i cognom de les persones que han de tenir la consideració d'usuaris del
Sistema d'Orientació i Intermediació Laboral.

3. Signar el conveni entre la Diputació de Girona i l’Ajuntament de Roses per a la
implantació del Sistema d’Orientació i Intermediació laboral del Servei d’Ocupació de
Catalunya.
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4. La signatura d’aquest conveni no suposa cap despesa per part de l’Ajuntament de
Roses.

5. Facultar a l’alcalde per la signatura del conveni a dalt esmentat.

6. Ratificar el present conveni en el proper Ple que se celebri per majoria simple.

7. Notificar aquest acord a la Diputació de Girona.

8. Notificar aquest acord i còpia del conveni a la Direcció General d’Administració Local
del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya, c/ Via Laietana, 26 08003
Barcelona.”

9. La Comissió informativa del dia 21 d'octubre de 2013 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonaments de Dret

Art. 6.1 L/30/1992 de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del
procediment administratiu comú.

El regidor de l’Àrea de Promoció Econòmica i Fires, Ambrosio Martínez Olivares, proposa al
Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent:

ACORD

1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern, de data 5 d'abril de 2013 pel qual es va acordar
aprovar el conveni de col.laboració entre la Diputació de Girona i l’Ajuntament de Roses
per a la implantació del sistema d’orientació i intermediació laboral del Servei d’Ocupació
de Catalunya.

2. Notificar el present acord a la Direcció General de l’Administració Local del Departament
de Governació i a la Diputació de Girona. Exp: 1428/2013.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

11.- RESOLDRE LES AL·LEGACIONS PRESENTADES EN EL TRÀMIT D’EXPOSICIÓ
PÚBLICA DELS PLECS QUE REGIRAN LA CONTRACTACIÓ DE LA “GESTIÓ
INDIRECTA, EN RÈGIM DE CONCESSIÓ, DELS SERVEIS MUNICIPALS
D’ABASTAMENT DOMICILIARI D’AIGUA POTABLE I DE CLAVEGUERAM“ I
MODIFICAR LA FORMA DE GESTIÓ DEL SERVEI PÚBLIC DE CLAVEGUERAM
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El senyor Josep Ma. Masblanch, com a responsable de l’àrea d’Infraestructures i Serveis
Públics,  presenta la proposta d’acord que és del tenor literal següent:

“Identificació de l’expedient

Proposta de resolució sobre les al·legacions presentades en el tràmit d’exposició pública
dels plecs que regiran la contractació de la “Gestió indirecta, en règim de concessió, dels
serveis municipals d’abastament domiciliari d’aigua potable i de clavegueram “ i modificació
de la forma de gestió del servei públic de clavegueram.

Antecedents

1. Acord del Ple de data 01.07.2013, sobre l’aprovació inicial de la modificació de la forma
de gestió, de directa a indirecta,  del servei públic de clavegueram i dels Plecs de
clàusules administratives particulars i de  prescripcions tècniques que regiran la
contractació de la “Gestió indirecta, en règim de concessió, dels serveis municipals
d’abastament domiciliari d’aigua potable i de clavegueram “.

A l’esmetat acord, el Ple com òrgan de contractació, va delegar unes determinades
facultades de la contractació a favor de la Junta de Govern Local.

2. S’ha donat tràmit d’exposició pública dels plecs que regeixen la contractació,  per termini
de 20 dies hàbils, mitjançant anunci en el BOPG núm. 142  de data  24.07.2013 i en el
DOGC núm. 6440 de data 16.8.2013 i publicació dels plecs en el Perfil del contratant.

Així mateix també es va exposar al públic la Memoria justificativa relativa a la modificació
de la forma de gestió del servei públic de claveguran, junt amb amb el seu aventprojecte
del Reglament,  per un termini de trenta dies, mitjançant anunci en el  BOPG núm. 146
de 31.07.2013 i en el DOGC núm. 6427 de 29.07.2013,  en el tauler d’anuncis de la
corporació i a la web municipal, sense que s’hagi presentat cap al·legació a la
modificació de la forma de gestió del servei..

3. Per acord de la Junta de Govern Local de data 09.08.2013 es va ampliar el termini
d’exposició pública dels plecs fins el 10.09.2013,.  L’anunci d’ampliació de termini es va
publicar en el BOPG i en el DOGC en data 16.08.2013.

4. Escrit d’al·legacions als plecs presentat per l’entitat Sorea, Societat Regional de
Abastecimiento de Aguas, SAU, amb RE nún.11882, de data  0.08.2013.

5. Escrit d’al·legacions als plecs presentat per l’entitat Proveïments d’Aigua, SA
(PRODAISA), amb RE núm. 12320,  de data 14.08.2013.

6. Proposta de la Mesa de Contractació Permanent de data 04.10.21013, de resolució de
les al·legacions formulades.
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7. La Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat favorablement la present
proposta

Fonaments de dret

Primer. La legislació d’aplicació es la següent:

A  la modificació de la forma de gestió del servei de clavegueram:

a. Articles 245 i següents del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el
Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya.

b. Articles 158 i següents del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis de les Entitats Locals.

c. Articles 22.2.f), 85 i 86 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases del Règim Local.
d. Articles 95 i 97 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el

Text Refós de les disposicions legals Vigents en matèria de Règim Local.
e. El Títol III del Decret de 17 de juny de 1955 pel qual s’aprova el Reglament de serveis de

les Corporacions Locals.

A l’aprovació, licitació, adjudicació i contractació dels serveis municipals d’abastament
domiciliari d’aigua potable i de clavegueram per la seva prestació en règim de gestió
indirecta, amb la modalitat de concessió administrativa:

a. Text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat per Reial decret legislatiu
3/2011, de 14 de novembre (TRLCSP).

b. Reglament general de la Llei de contractes de les administracions públiques aprovat pel
Reial decret 1098/01, de 12 d’octubre, en tot allò que no s’oposi, contradigui o resulti
incompatible amb el TRLCSP.

c. Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei
30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector públic.

d. Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i
de règim local de Catalunya.(TRLMRLC).

Segon. Les al.legacions presentades per l’entitat SOREA són les següents:

1. Revisió de preus.

S’al·lega que la clàusula 8ª del PCAP no contempla cap revisió de preus superior al 85 per
cent de l’IPC en cas que hi haguessin increments del costos dels factors productius
superiors al IPC, tenint en compta que la compra d’aigua representa el 46 per cent del total
de cost des servei d’aigua, i hi ha altres com el cost de personal, d’energia elèctrica  i el
cànon de l’ACA, per el que sol·licita que es prevegi una revisió de preus superior al 85 per
cent de l’IPC en cas que l’increment dels costos dels factors productius siguin superiors al
l’IPC.
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Es sol·licita que la clàusula 8ª prevegi una revisió de preus superior al 85 per cent de l’IPC
en cas que l’increment dels costos dels factors productius siguin superiors.

2.Equilibri econòmic de la concessió.

Es basa l’al·legació que la clàusula 9ª del PCAP que regula l’equilibri econòmic de la
concessió, la numeració de les causes de força que estableix el seu paràgraf quart és
extremadament restrictiva i contrària a la doctrina i jurisprudència, en la que el concepte de
força major gaudeix de més amplitud i invoca les sentencies del TS de 23 de maig de 1986 i
de 19 d’abril de 1997.

Es sol·licita que l’enumeració dels supòsits de força major sigui enunciativa i no exhaustiva..

3. Disposar gratuïtament de tota l’aigua necessària pel consum de tots els edificis i
instal·lacions municipals.

S’al·lega que els paràgrafs cinquè i sisè de la clàusula 29.1 del PCAP, que estableixen  el
dret de l’Ajuntament a disposar gratuïtament de tota l’aigua pel consum de tots els edificis i
instal·lacions municipals i de les fonts públiques, inclòs el cànon de l’ACA,  estan en
desacord amb les polítiques actuals de foment de l’estalvi en el consum de d’aigua i amb els
sistemes d’estalvi i eficiència de l’aigua previstos en l’Avantprojecte del Reglament del servei
d’abastament d’aigua potable  redactat per l’Ajuntament, i també són contraris al Text refós
de la legislació en matèria d’aigües de Catalunya,  que en el seu art. 66.2 estableix con
subjecte passiu del cànon de l’aigua el consumidor (en aquest cas l’Ajuntament).

Es proposa que s’estableixi un topall màxim de 100.000 m3 per consum municipal gratuït  i
els tributs que se’n merítin siguin a càrrec de l’Ajuntament..

4.Criteris d’adjudicació: Estructura de suport en proximitat de Roses.

Es basa l’al·legació que el document núm.. 12 –Estructura de suport que el licitador disposi
en un entorn de proximitat de Roses i que estarà a disposició dels serveis en cas d’alguna
incidència o eventualitat -, que la clàusula 43 del PPT estableix que ha de presentar-se amb
la documentació tècnica, no és objecte de puntuació i no es valora com criteri d’adjudicació.

Es sol·licita que aquest document es puntuí,  atès que es considera de cabdal importància
per al servei, el disposar d’estructura de suport en proximitat de Roses, per poder donar
suport en cas d’alguna contingència que ho requereixi.

5.Relació puntuació tècnica – puntuació econòmica.

S’al·lega que la clàusula 18ª del PCAP que regula els criteris d’adjudicació, estableix com
criteris avaluables de forma automàtica: la proposta econòmica   amb una valoració màxima
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de 100 punts, desglossats en 85 punts, per millora del preu d’abastament d’aigua i 15 punts
per millora del preu des servei de clavegueram, i als criteris avaluables per un judici de valor
només se’n donen 15 punts a la proposta tècnica.

L’entitat basa la seva al·legació al considerar que aquesta relació es desproporcionada i
assenyala unes prioritats en excés economicistes, sense prendre consideració els criteris de
qualitat i nivell de prestacions del servei, criteris que han de ser necessàriament contemplats
als plecs, d’acord amb el que estableix l’art. 150 del TRLCSP.

Es sol·licita s’equilibri aquesta proporció i proposen una proporció propera al 50 per cent per
cada criteri de puntuació.

Tercer. Les al·legacions presentades per l’entitat PRODAISA, són les següents.

Desproporcionalitat puntuació tècnica respecte l’econòmica.

L’al·legant manifesta que hi ha una desproporció en l’atorgament de puntuació entre les
condicions econòmiques (100 punts) i les condicions tècniques(15 punts), que suposa que
no es pugui garantir la bona qualitat del servei atès que queden desateses les prestacions
tècniques i els mitjans per a prestar el servei.

Fonamenta l’al·legació que la clàusula 18a del PCAP de criteris d’adjudicació, és contraria al
TRLCSP,  en concret a l’art. 78 que estableix que la solvència tècnica o professional en els
contractes de serveis, s’haurà d’apreciar tenint en compta els seus coneixements tècnics,
eficàcia experiència i fiabilitat, i al art.150 que estableix que per la valoració de les
proposicions i la determinació de l’oferta econòmicament més avantatjosa s’hauran
d’atendre a criteris directament vinculats a l’objecte del contracte, tals con la qualitat, el preu,
la fórmula utilitzable per revisar les retribucions lligades a la utilització de l’obra o a la
prestació ... o altres semblants.

Considera l’al·legant que una sobrevaloració de la proposta econòmica en detriment dels
condicionants i mitjans tècnics empitjora l’eficiència i la qualitat de la prestació del servei i
que l’objectiu de l’Ajuntament en aquesta licitació hauria de ser garantir la prestacions d’uns
serveis de qualitat que satisfacin les expectatives i demandes dels usuaris.

Es sol·licita s’equilibri el pes de la puntuació tècnica respecte l’econòmica i es passi a una
balança de 115 punts la proposició econòmica – 75 punts la proposta tècnica.

Quart. Examinades les al·legacions formulades i d’acord amb la normativa d’aplicació
referenciada en el fonament primer i el Decret Legislatiu 3/2003, de 4 de novembre,  que
aprova el text refós de legislació en matèria d’aigües de Catalunya, resulta:

1. Revisió de preus.

Si bé el sistema de revisió de preus previst a la clàusula 8ª del PCAP és conforme amb l’art.
90 del TRLCSP, al establir-se  mitjançant  l’aplicació del 85 per cent de la variació
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experimentada en l’IPC de referència, la proposta que formula l’al·legant d’aplicar un sistema
de revisió mitjançant una fórmula polinómica que reflecteixi la ponderació en el preu del
contracte dels costes dels factors productius bàsics de la prestació,  pot ser admesa amb la
finalitat d’ajustar en cada període el preu del contracte amb l’evolució que experimenti el
preu de compra de l’aigua, atesa la importància que aquest factor té en el preu del contracte.
Per altre banda en aquesta fórmula no es pot incloure el cost de la ma d’obra per prohibir-ho
expressament el ja citat art. 90. Igualment, d’acord amb l’estructura de costos vinculats al
contracte, cal excloure de la revisió de preus la part corresponent a l’amortització i
finançament de les obres incloses en el contracte, en tant que es parteix d’un tipus d’interès
constant per a tot el període. Això permet estructurar la fórmula de revisió en tres blocs.

D’acord amb les dades incloses en el plec de prescripcions tècniques durant l’exercici 2012
es van adquirir 3.057.310 m3 d’aigua en alta, que aplicant la tarifa de subministrament en
alta vigent de 0,286202 €/m3 va suposar un cost de 875.008 € anuals.

Les despeses operatives relacionades amb la prestació del servei d’aigua (personal, energia
elèctrica, conservació, tractament, transports, tributs,..) que s’han estimat en 1.097.878
€7anuals.

Finalment, les despeses vinculades a l’execució de les obres d’inversió, que, considerant la
seva periodificació i un tipus d’interès constant al llarg del període del 5%, suposen un cost
anual de 273.200 €.

Així, tenint en compte l’al·legació presentada i les anteriors consideracions, el sistema de
revisió de preus, s’estableix mitjançant la fórmula polinómica següent :

Cr = (0,39 · Vpa) + (0,49 . 0,85. VIPC)

Cr = Coeficient de revisió

Vpa = Variació que experimenti el preu de compra d’aigua en alta en el període
de revisió.

VIPC = Variació que experimenti l’IPC en el període de revisió.

En el mateix sentit cal procedir en la revisió de preus del servei de clavegueram. En aquest
cas, l’estructura de costos vinculats al contracte permet diferenciar dos blocs, el de els
despeses operatives, que pugen a 295.139 € anuals, i el de les despeses vinculades a
l’execució de les obres d’inversió, que, amb les mateixes consideracions fetes anteriorment,
suposaran 93.203 € anuals.

D’aquesta forma, resultaria la fórmula polinòmica següent :

Cr = (0,76 · 0,85 VIPC)

Cr = Coeficient de revisió
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VIPC = Variació que experimenti l’IPC en el període de revisió.

2. Equilibri econòmic de la concessió.

La clàusula 9ª del PCAP que regula l’equilibri econòmic de la concessió, y en concret el seu
apartat quart que és l’objecte de la impugnació, està redactat textualment d’acord amb l’art.
231 del TRLCSP enumera exhaustivament   les causes de força major, per la qual cosa no
pot ser atacada ni de restrictiva ni de contraria a Dret la esmentada clàusula, raó per la qual
procedeix la desestimació de ple d'aquesta al·legació.

3. Disposar gratuïtament de tota l’aigua necessària pel consum de tots els edificis i
instal·lacions municipals.

Es considera coherent amb les polítiques seguides per l’Ajuntament encaminades a l’estalvi
d’aigua, l’acotar la quantitat d’aigua que l’Ajuntament podrà disposar gratuïtament, si bé la
proposada no es considera raonable d’acord amb el consum actual i la  previsió de consum
de futur.

Per la qual cosa s’estima parcialment l’al·legació plantejada i el paràgraf cinquè de la
clàusula 29 del  PCAP afectat amb l’estimació quedarà amb el següent redactat:

(...)

“Disposar gratuïtament de l’aigua necessària pel consum de tots els edificis i les
instal·lacions municipals gestionats de forma directa,  a càrrec del concessionari,  fins a un
volum  màxim de 120.000 m3/any.”

Es suprimeix el paràgraf sisè de la esmentada clàusula per quedar incorporada a la
cinquena i a la clàusula 27 del PPT.

Atesa la falta de claredat al·legada de la clàusula 30 apartat aa. del PCAT i d’acord amb la
regulació del cànon de l’aigua que estableix el Text refós de legislació en matèria d’aigües
de Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 3/2003, es modifica el seu redactat el qual
quedarà en la forma següent:

(....)

“En la seva condició d’entitat subministradora, el contractista es farà càrrec dels cànons i de
les obligacions formals establertes per l’Agència Catalana de l'Aigua i regulades pel Decret
Legislatiu 3/2003, de 4 de novembre, pel qual s'aprova el Text refós de la legislació en
matèria d'aigües de Catalunya, ja sigui per l’ús de l’aigua per l’abastament a tercers o en la
seva qualitat de substitut del contribuent”.
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El primer paràgraf de la clàusula 27 del PPT quedarà amb el redactat següent:

“Clàusula 27. Serveis municipals

Els subministraments a l'Ajuntament i les seves dependències, es realitzaran mitjançant
comptador. L'Ajuntament disposarà l’aigua de forma gratuïta, per a consum propi i per tots
els edificis i les instal·lacions municipals gestionats de forma directa,  a càrrec del
concessionari,  fins a un volum  màxim de 120.000 m3/any.”

4. Criteris d’adjudicació: Estructura de suport en proximitat de Roses.

Aquesta al·legació es formula sense cap fonamentació jurídica ni tècnica, es basa únicament
en una apreciació de l’empresa al·legant, que considera que aquest aspecte es de “cabdal “
importància per al servei. Si l’Ajuntament hagués considerat la disposició d’aquesta
estructura de suport com de vital importància per la prestació del servei, l’hagués exigit  en
el plec  com una obligació del contractista.

No obstant això, amb l'examen de l'al·legació formulada i relectura de la clàusula 43 del
PPT,  que exigeix la presentació pel licitador d’una  sèrie de documents per apreciar la
proposta tècnica, i posada en relació aquesta clàusula amb la 18 del PCAP, pot induir a
confusió el fet que no es valoren tots els documents exigit.

Amb la finalitat d’aclarir tant el procés de licitació com el d’adjudicació del contracte, es
modifica el redactat de la clàusula 43 del PPT, en el sentit següent:

“Clàusula 43. Documentació tècnica a presentar pels licitadors.

 Document 1  - Memòria de la gestió del servei d’abastament d’aigua potable, amb indicació
del personal, mitjans materials i organització proposada per als serveis. Es detallarà la
proposta d’oficina i magatzem segons allò indicat en aquest Plec.

Document 2   - Memòria de la gestió del servei de clavegueram, amb indicació del personal,
mitjans materials i organització proposada per als serveis (l’oficina i magatzem s’entén
conjunt per als dos serveis).

Document  3   - Avanç del Pla director del servei d’abastament d’aigua potable. Les millores
s’hauran de definir de forma esquemàtica amb una breu descripció i valoració. S’han de
considerar, entre d’altres, les  obres indicades a l’Annex 6.

Document  4  - Avanç del Pla director del servei de clavegueram. Les millores s’hauran de
definir de forma esquemàtica amb una breu descripció i valoració. S’han de considerar, entre
d’altres, les  obres indicades a l’Annex 6.
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Document  5   - Avanç del Pla d’emergències de l’abastament d’aigua de Roses, en el qual
s’assenyalaran els punts que el licitador considera crítics de les instal·lacions actuals i una
descripció breu del protocol d’actuacions en cas d’incidències en aquests punts.

Document  6   - Pla de millores en l’eficiència hidràulica de l’abastament d’aigua amb criteris
de sostenibilitat, en el qual s’indicaran i valoraran les actuacions que el licitador té previst de
dur a terme, al seu càrrec, i la seva programació, en relació a la reducció o el control del
nivell de pèrdues.

Document 7  - Pla de control sanitari dels serveis.

Document 8  - Proposta d’informació i d’atenció a l’usuari i a l’Ajuntament: dies i horaris
d’atenció al públic, calendari anual de servei, mitjans i estructura organitzativa. Protocol de
comunicació amb els usuaris del servei d’abastament d’aigua que tinguin consums
sensiblement superiors a la mitjana o bé que augmentin el seu consum considerablement
respecte dels anys anteriors.

Document 9   - Pla d’implantació d’un sistema de gestió de la qualitat, assenyalant el termini
màxim en el qual el licitador es compromet a aportar, cas de resultar adjudicatari, la
certificació acreditativa que el sistema de gestió de la qualitat implantat a l’abastament
d’aigua potable i al clavegueram de Roses és conforme a les exigències de la norma UNE-
EN ISO 9001:2000, i experiència en sistemes de gestió de la qualitat implantats pel licitador
en serveis similars.

Document 10  - Plans i campanyes periòdiques a càrrec del concessionari per la
sensibilització i educació pel foment de l’estalvi del consum domèstic i industrial de l’aigua.

Document 11 - Avantprojecte     d'implantació     progressiva   de  comptadors   de
telelectura. El document contemplarà l'elecció de la solució més adequada i la seva
descripció, el desplegament aproximat dels equips concentradors en el territori i la
implantació i configuració del sistema. (NOTA: la valoració econòmica es farà en el sobre on
consti l'oferta econòmica segons allò indicat en l'Annex 3).

Tot el conjunt de documents es presentaran de forma esquemàtica i resumida en un sol tom,
precedit de la data i la signatura, amb el corresponent índex i amb una extensió màxima de
100 fulles DINA-4 a dues cares, per tant amb un màxim de 200 pàgines, que estaran
numerades correlativament. No s'admetran Annexes, ni altres documents adjunts.”

S’inclou un nou apartat anterior a l’últim paràgraf de la clàusula 18 del PCAP, amb el text
següent:

(....)

“Valoració
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Es valorarà de cada document la claredat, coherència interna de la proposta, solucions
aportades, racionalitat, característiques mediambientals i justificació del compliment dels
compromisos oferts.”

(En cas d’empat ....... i així ho hagi acreditat.)

5. Relació puntuació tècnica – puntuació econòmica: Desproporcionalitat.

Es formula aquesta al·legació contra els criteris d’adjudicació establerts a la clàusula 18a del
PCAP, invocant similar argumentació les dos entitats al·legants.

La clàusula 18 del PCAP que estableix els criteris d’adjudicació amb una proporció de 100
punts a criteris avaluable de forma automàtica amb fórmules: preu d’abastament d’aigua,
fins a un màxim de 85 punts, i preu del servei de clavegueram,  fins a un màxim de 15 punts;
front als  15 punts que estableix a criteris avaluables que depenen d’un judici de valor,
s’ajusta perfectament al requerit  l’art. 150 del TRLCSP.

L’esmentat precepte regula les regles a aplicar en la determinació dels criteris de valoració
de les ofertes: 1) Tots els criteris hauran  de tenir una vinculació directa amb l’objecte del
contracte. 2) Si només s'utilitza un criteri d'adjudicació, aquest ha de ser, necessàriament, el
preu més baix. 3) Es donarà preponderància a aquells que facin referència a
característiques de l'objecte del contracte que puguin valorar-se mitjançant l'aplicació de
fórmules. 4) La valoració de més d’un criteri procedirà, en particular, en l’adjudicació, entre
altres: Quan l'òrgan de contractació consideri que la definició de la prestació és susceptible
de ser millorada.

No és de rebut l'atacar els criteris d'adjudicació establerts, que compleixen fidelment les
regles de art. 150, argumentat que per això es dóna una prioritat a les qüestions
econòmiques del contracte sobre la qualitat i aspectes tècnics de la prestació del servei,
havent-se de ser precisament la finalitat de l'Ajuntament el garantir la prestació d'un servei
de qualitat que satisfaci les expectatives i demandes dels usuaris.

Tot el contrari, l’Ajuntament va prioritzar tant la qualitat del servei a prestar i satisfacció i
atenció a l’usuari, que ja en les actuacions preparatòries del contracte va ser dels primer
aspectes que es va a tenir en compta, raó per la qual s'ha arribat a l'aprovació de la
contractació amb les prestacions perfectament definides. S'expressen amb tota claredat i
determinació en la documentació contractual,  totes les qüestions rellevants de la prestació
del servei:  el què haurà de fer la concessionària i com i quan s'ha de fer. S’imposen com
obligacions i, donada la seva transcendència, no es deixen per la seva concreció al moment
d’adjudicat el contracte, a la vista d’allò ofertat. Per tot això resulta totalment innecessària
donar major ponderació a aquest criteris d'adjudicació.

Per altre banda l’entitat PRODAISA també invoca l’incompliment de l’art. 78 del TRLCSP en
la seva al·legació contra els criteris d’adjudicació.
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Aquest precepte regula l’apreciació i acreditació de la solvència tècnica o professional de les
empreses, com requisit d’aptitud per a contractar amb el sector públic. No pot ser de cap
manera d’aplicació com criteri d’adjudicació, com així ho té declarat de forma unànime i
rotunda, tant la doctrina com la jurisprudència.  Precisament i d'acord amb aquest precepte
està redactada la clàusula 14 del PCAP que regula l'aptitud i requisits exigits als licitadors
per ser admesos a la licitació.

Per tot això procedeix la desestimació d’aquesta al·legació.

Cinquè. El Ple en la seva sessió celebrada en data 01.07.2013 i juntament amb l’acord
d’aprovació de l’expedient de contractació de la “Gestió indirecta, en règim de concessió,
dels serveis municipals d’abastament domiciliari d’aigua potable i de clavegueram “, va
acordar, en mèrits de l’establert als art. 22,apartats 2.n) i 4.  de la LBRL i disposició
addicional segona del TRLCSP, delegar a favor de la Junta de Govern Local “les facultades
de contractació següents: les  d'interpretació, de suspensió i de resolució de totes les
incidències, al·legacions, reclamacions o recursos, incloses les que es puguin presentar als
plecs de contractació i en aquest cas l’aprovació definitiva dels mateixos i la imposició de
penalitats, excepte la de resolució del contracte”.

El Tribunal Constitucional en la seva sentencia de 26 de setembre de 2013, publicada el
passat dia 7 d’octubre, en la que resol el recurs d’inconstitucionalitat interposat contra la
disposició primera de la Llei de mesures per la modernització del govern local, declara
l’obligatorietat de publicitat de les sessions en les quals es deliberi i s'acordin assumptes de
competència reservada al Ple, encara que hagin estat delegades a la Junta.

En mèrits de la nova doctrina jurjsprudencial del Constitucional, procedeix la revocació de la
delegació conferida.

El regidor responsable de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics, Josep Maria Mas
Blanch Ponce, proposa al Ple de la corporació l’adopció del següent

ACORD:

1. Aprovar amb caràcter definitiu la modificació de la forma de gestió del servei públic de
clavegueram,  de gestió directa a indirecta, d’acord amb la Memòria justificativa de la
modificació.

2. Revocar la delegació a favor de la Junta de Govern Local, de les facultats de
contractació relacionades en el punt sisè de l’acord adoptat  a   la sessió celebrada en
data 01.07.2013, d’aprovació de la contractació de la “Gestió indirecta, en règim de
concessió, dels serveis municipals d’abastament domiciliari d’aigua potable i de
clavegueram “.

3. Estimar amb caràcter parcial les al·legacions formulades per l’entitat Sorea, Societat
Regional de Abastecimiento de Aguas, SAU, contra el Plec de clàusules administratives
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particulars i el Plec de prescripcions tècniques, regiran en  la contractació de la “Gestió
indirecta, en règim de concessió, dels serveis municipals d’abastament domiciliari
d’aigua potable i de clavegueram “, per les raons i en els termes desús esmentades.

4. Desestimar l’al·legació presentada per l’entitat Proveïments d’Aigua, SA (PRODAISA),
contra el Plec de condicions econòmiques i administratives particulars que regirà en  la
contractació de la “Gestió indirecta, en règim de concessió, dels serveis municipals
d’abastament domiciliari d’aigua potable i de clavegueram “, per les raons desús
esmentades.

5. Esmenar els errors detectats en el PCAP en el sentit següent:

A la pàgina 8, segon paràgraf de la clàusula 9, on diu “clàusula 9”, ha de dir “clàusula 7”.

A la pàgina 16, vuitè i novè paràgraf, on diu “Es consignarà el preu ....i amb sis decimals”, ha
de dir “Es consignarà el preu  ....  i amb quatre decimals

A la pàgina 27, tercer paràgraf, on diu “Aquesta pòlissa .................a l'Administració”, ha de
dir “Aquesta pòlissa ....................i dels successius rebuts del pagament a l’Ajuntament”

6. Aprovar amb caràcter definitiu el Plec de clàusules administratives particulars i el Plec de
prescripcions tècniques, que regiran en  la contractació de la “Gestió indirecta, en règim
de concessió, dels serveis municipals d’abastament domiciliari d’aigua potable i de
clavegueram “, amb les modificacions introduïdes per les al·legacions admeses,  amb el
redactat establert en el Fonament Quart i les esmenes de transcripció de l’acord
precedent.

7. Publicar el text íntegre dels plecs aprovats definitivament en el Perfil del contractant de
l’Ajuntament.

8. Convocar la licitació del contracte,  mitjançant la publicació de l’anunci de  licitació en el
Perfil del contractant de l’Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província de Girona, per
que en el termini de dos mesos, a comptar des de la publicació de l’anunci de licitació en
el BOP, les empreses interessades puguin presentar les seves proposicions.

9. Notificar els acord de resolució d’al·legacions i aprovació de plecs a les dues entitats
al·legants.

10. Comunicar el present acord a l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics i als
departaments de Premsa, Tresoreria i Intervenció d'aquesta corporació.” = Expedient
núm.2206/2013.

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Josep Ma. Masblanch.- Explica la proposta d’acord.
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− Diu que en aquest punt hi ha diversos acords, un d’ells és l’aprovació definitiva de la
modificació de la gestió del clavegueram de gestió directa, com es fa ara, a través d’una
empresa municipal i indirecta, és a dir, a través d’una concessió.

−  Un altre acord és per resoldre les al·legacions que han presentat les empreses SOREA i
PRODAISA contra els plecs de prescripcions tècniques i administratives.

Puntualitza que pel que fa a aquest punt, SOREA ha presentat cinc al·legacions: La
primera, contra la revisió de preus, que es té en compte i en relació a la qual es proposa
una fórmula polinòmica per a la seva revisió. La segona, que fa referència a l’equilibri
econòmic-financer que es desestima. La tercera, que fa referència a la disponibilitat
gratuïta de l’aigua per als serveis i edificis municipals que s’estima parcialment, posant-hi
un límit de 120.000 m3 en el seu consum. La quarta que fa referència als criteris
d’adjudicació, que es desestima. La cinquena que fa referència  a la puntuació tècnica-
econòmica que també es desestima.

Quant a PRODAISA, ha presentat una al·legació que és la mateixa que l’última de
SOREA, quant a la puntuació tècnica-econòmica, que igualment es desestima.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Onze (11) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Masblanch,
Sílvia Useros, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, Carlos
López i Montse Mindan.

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Set (7) Magda Casamitjana, Carles Ferrer, Fco Martinez, Francisca Guijarro,
Francisca Martin, Francesc Giner i Ma. Àngels Arjona.

En veure el resultat de les votacions, l’alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

12.- MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNCIPALS DE CIU, PSC-PM I GDP-AM DE
REBUIG A LA LOMCE DEL GOVERN ESPANYOL, AL PLE DE L’AJUNTAMENT DE
ROSES

El senyor Carles Pàramo,  primer tinent d’alcalde presenta la moció del tenor literal següent:

El Ple del Congrés dels Diputats de dijous 10 d’octubre va aprovar el projecte de
l’anomenada Llei Orgànica per a la Millora de la Qualitat Educativa (LOMCE) amb els únics
vots a favor del Partit Popular.
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La LOMCE representa un atac a l’autogovern de Catalunya perquè ignora les competències
en matèria educativa de la Generalitat recollides en el consens de la LEC i l’Estatut.

Així mateix, representa un atac al nostre model educatiu i lingüístic que des de fa més de 30
anys garanteix el coneixement equivalent del català i del castellà (en les proves d’avaluació
del Ministeri d’Educació al 2010 el nivell de coneixement del castellà per part dels alumnes
catalans era superior al de la mitjana de l’Estat), així com també la cohesió social i la igualtat
d’oportunitats per a tots els alumnes de Catalunya independentment de la seva llengua i
origen.

Tal com clama la comunitat educativa, aquesta llei no segueix criteris pedagògics, ni tècnics,
ni acadèmics, sinó exclusivament polítics i partidistes, tot constatant que la voluntat
d’espanyolitzar els alumnes catalans expressada fa uns mesos pel ministre Wert és real i
compta amb el suport del  govern central del PP.

Per tot això, els Grup Municipals de Convergència i Unió, Partit Socialista de Catalunya-PM
i  Gent del Poble-AM, proposen al Ple de la corporació els següents

ACORDS

Primer. Rebutjar el projecte de Llei Orgànica de Millora de la Qualitat Educativa (LOMCE)
que suposa un atac frontal a l’autogovern de Catalunya i al model català d’ensenyament i
d’immersió lingüística i que, en canvi, no aporta cap millora a la qualitat educativa.

Segon. Refermar el nostre compromís amb el model català d’immersió lingüística, que no
només no es pot aturar sinó que ha de seguir avançant en la seva contribució a la cohesió
social i a la formació de qualitat dels alumnes.

Tercer. Donar suport al Govern de la Generalitat en la defensa del nostre model educatiu i
lingüístic, així com en la interposició d’un recurs davant el Tribunal Constitucional per
considerar la LOMCE inconstitucional i contrària a l’Estatut.

Quart. Enviar aquesta moció al Parlament de Catalunya, al Departament d’Ensenyament de
la Generalitat de Catalunya, al President del Govern espanyol, al Consell Escolar Municipal i
a les diferents associacions de mares i pares d’alumnes del municipi.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Abans d’acabar diu que cal solidaritzar-nos amb els mestres, alumnes,
professors i famílies que fa una hora aproximadament s’han aplegat aquí davant de
l’Ajuntament per expressar el seu neguit en el mateix sentit que acaben de fer els grups que
donen suport a la moció.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA
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Sra. Francisca Guijarro.- En representació del Grup Municipal Socialista, explica els motius
pels quals no accepta aquesta llei que modifica la LOE (Ley Orgánica de Educación)
aprovada pel Govern Socialista de l’any 2006.

No l’accepten, perquè aquesta llei suposa un greu atac al sistema educatiu català, atempta
contra el model d’immersió lingüística vigent a Catalunya des de fa més de trenta anys.

Redueix les competències de les comunitats autònomes en l’àmbit educatiu, perquè imposa
un model de direcció menys democràtic, amb menys participació dels claustres i dels
consells escolars en la gestió dels centres educatius.

Perquè fomenta la competitivitat en els centres imposant avaluacions dissenyades pel
govern central a totes les etapes.

Perquè afavoreix els concerts a les escoles que segreguen per sexes i no compta amb el
suport de la comunitat educativa ni amb la resta de partits polítics.

Per tot això, demanen que s’aturi el tràmit de la LOMCE (Ley Orgánica para la Mejora de la
Calidad Educativa), volen una educació pública i de qualitat i, per tant, més a més, volen
reclamar prou de retallades a l’educació.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sra. Ma. Àngels Arjona.- Fa  ús de la paraula per explicar l’adhesió del seu grup a la present
moció. Fa la següent exposició que es transcriu textualment:

“El nostre Grup de Gent del Poble-AM estem totalment d’acord en què la llei Orgànica per la
Millora de la Qualitat Educativa representa un atac a l’autogovern de Catalunya, perquè
ignora les competències en matèria educativa de la Generalitat. També considerem que
amenaça molt directament el nostre model lingüístic i, per tant, el model de cohesió social
que venim desenvolupant des de fa més de trenta anys i amb uns bons resultats comprovats
de nivell de coneixement de les dues llengües: català i castellà, cohexistents en el model
educatiu actual.

Ens agradaria, però nomenar alguns punts contemplats en la LOMCE. La llei presentada pel
Partit Popular no ha comptat amb cap mena de consens ni suport dels principals grups, ni de
l’oposició, ni sindicats, ni tan sols de la comunitat educativa.

Al nostre entendre, si més no, això és decebedor. No parlem només de la famosa i
desafortunada frase del senyor Wert que deia que “nuestro interés es españolizar a los
alumnos catalanes”. És una llei que menysprea no tan sols –i molt important- la nostra
llengua com a vehicular en els centres educatius, sinó que també menysprea els consells
escolars, els claustres de professors, les decisions del sistema educatiu, etc.

Modifica substancialment els currículums dels centres, es dóna poca importància a
assignatures com la filosofia o l’educació per la ciutadania, donant pes a altres com la religió
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que serà avaluable i puntuable per accedir a beques. Se suposa que estem en un país laic,
almenys a nivell educatiu.

Les  beques es retallen i molt. El senyor Wert, ministre d’Educació creu que les beques són
un premi. Nosaltres creiem que són una ajuda o han de ser una ajuda.

Augmenten les ratios per aules i per contra hi ha una disminució important del nombre de
professorat.

Augmenten també i molt considerablement les taxes i matrícules universitàries. Això,
juntament amb les retallades a l’accés a les beques farà que molts joves no puguin accedir a
la universitat.

Aquests només són alguns dels punts modificats a la nova llei educativa, hi ha molts més,
però no m’estendré més en la meva intervenció.

En definitiva, Gent del Poble-AM i com molt bé manifestem en la moció que ara votarem, la
”LOMCE” creiem que no aporta cap millora a la qualitat educativa a la que fa referència el
propi nom de la llei.

Totalment d’acord en refermar el nostre model català d’immersió lingüística, així com donar
suport al nostre Govern de la Generalitat per presentar els recursos que facin falta perquè la
nova llei no pugui ser aplicada.”

Anuncia que, per tots aquests motius votaran a favor de la proposta.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Quinze (15) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Masblanch,
Sílvia Useros, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Magda Casamitjana, Carles Ferrer,
Francisco Martinez, Francisca Guijarro, David Beltran, Francesc Giner, Ma. Àngels Arjona i
Montse Mindan.

Vots en contra: Tres (3) Manel Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López.

Abstencions: Cap (0)

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia presidència declara aprovada la moció tal
com ha estat presentada i s’eleva a acord plenari.

ACLARIMENTS I TEMES PENDENTS DE RESPOSTA  DE PLENS ANTERIORS
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Alcaldessa.- Fa referència a la darrera intervenció del Partit Socialista en què deia que no
farien precs i preguntes pel fet que no hi ha un segon torn de paraula en aquest punt de
l’ordre del dia .

L’alcaldessa diu que, de vegades, la memòria els falla. Explica que han fet un resum de
quina va ser l’actuació de l’anterior alcaldessa, Magda Casamitjana en la seva legislatura en
relació al segon torn de paraula.

Sr. Carles Pàramo.- Anuncia que tot seguit llegirà el que consta a l’acta que han aprovat
avui i que fa referència a unes declaracions de la senyora Magda Casamitjana  que diu el
següent:

Intervenció de la senyora Magda Casamitjana en el ple ordinari del dia 30 de setembre de
2013

“Repeteix que, com ha dit abans de començar el ple, pensen que es mereixen o que tenen
dret, encara que no ho posi el ROM a una segona rèplica, perquè la majoria de les vegades
que contesten, la pregunta queda absolutament a l’aire o potser el seu grup municipal no
sap preguntar bé i, per tant, la resposta no acaba de ser l’adequada o la que creuen que
hauria de ser.

Hi ha el supòsit que quan ella era alcaldessa ho va fer durant tres anys i quatre anys segons
el senyor Francisco Martinez, però a la regidora li sembla que només en un parell d’òcasions
no va deixar parlar l’anterior alcalde per alguna cosa determinada, perquè ha estat mirant la
documentació.

També li agradaria portar-se bé amb els socis en el govern amb qui va compartir la
legislatura quan ella va ser alcaldessa i  que, tot i que moltes vegades no caldrà la rèplica,
però sí puntualitzar en algun moment determinat allò que creuen que no s’ha contestat.

Per tant, ho torna a demanar a l’alcaldessa, mentre no es formi el grup per poder canviar
aquest petit detall que és únicament per responsabilitat. Dóna la seva paraula que les coses
aniran bé i només és això.

Avui ha decidit de no fer precs i preguntes que no vol dir de fer-ne mai més, sinó que avui,
de moment, prefereixen fer-ho així i si hi ha alguna cosa urgent ja li passarien per escrit.”

El senyor Pàramo diu que això és el que deia Magda Casamitjana fa un mes, a l’anterior ple
ordinari. Deia que s’havia mirat la documentació i el senyor Pàramo diu que sí que se l’ha
mirada.

Segona intervenció en els plens dels mesos de gener, març, juliol, setembre i novembre de
l’any 2007

Revisats els plens d’aquestes dates, el senyor Pàramo diu que no va haver una segona
intervenció
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Segona intervenció en els plens dels mesos de gener, març, maig, juliol, setembre i
novembre de l’any 2008

Revisats els plens d’aquestes dates, el senyor Pàramo diu que no va haver una segona
intervenció

Segona intervenció en els plens dels mesos, gener, febrer, març de l’any 2009

Revisats els plens d’aquestes dates, el senyor Pàramo diu que ha constatat que no va haver
una segona intervenció.

Segona intervenció en els plens dels mesos d’abril, maig, juny i juliol de l’any 2009.

Revisats els plens d’aquestes dates, el senyor Pàramo ha constatat que sí que va haver un
segon torn d’intervencions.

A més, puntualitza que el ple del mes de juliol, del 27 de juliol de 2009,  va acabar amb unes
paraules de la senyora Casamitjana, que llegeix tal com han quedat transcrites en el ple
d’aquesta data.

“Diu que tenen el ROM sobre la taula i que, per tant, canviaran algun aspecte per poder
regular els precs i preguntes. El Govern no regularà la quantitat de precs i preguntes ni
l’hora, però no permetrà un debat que allargui els precs i preguntes. Podran fer totes les
preguntes i els precs que vulguin, però no generaran debat”

El senyor Pàramo diu que això no es va portar a la pràctica, perquè hi va haver uns altres
plens.

Segona intervenció en els plens dels mesos d’agost, setembre, octubre de 2009

El senyor pàramo ha constatat que en aquests mesos de l’any 2009 tampoc hi va haver
segona intervenció.

Segona intervenció en els plens dels mesos de gener, febrer, març, abril, maig, juny, juliol,
agost, setembre, octubre, novembre i desembre de l’any 2010

El senyor Pàramo ha constatat que a l’any 2010 tampoc va haver un segon torn
d’intervencions.

Segona intervenció en els plens dels mesos de gener, febrer, març i abril de l’any 2011

Revisats els plens d’aquests mesos ha comprovat que no va haver segon torn
d’intervencions.

El senyor Pàramo diu que no farà cap comentari, però com que van quedar gravades les
paraules que ha llegit al començament, algú podria pensar que sí, que era veritat que hi
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havia hagut un segon torn de paraula. Es va intentar, hi va haver aquest atac de
magnanimitat que va durar cinc mesos i després se’ls va treure la paraula i va quedar clar
que no n’hi tornaria haver més.

Manifesta que només aclarir això i que tothom tregui les seves conseqüències i ha acabat la
seva intervenció.

13.- PRECS I PREGUNTES

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICPAL SOCIALISTA

Sr. Carles Ferrer.- Fa les següents intervencions:

01.- Pregunta en quin punt es troba l’expedient de l’hotel Casa del Mar i què s’ha fet en
aquests dos últims anys.

02.- Pregunta com està l’skate-parc i si el farà una empresa de Roses.

03.- El tant per cent que rep l’AE Roses del carrussel de la Plaça Catalunya, pregunta si està
regulat i quin tant per cent és

04.- Considera que a la plaça Catalunya farien falta anclatges per aparcar les bicicletes.

05.- Es refereix a la intervenció del senyor Carles Pàramo, quan ha agafat la paraula al punt
on es presentaven els dies de festa local. Puntualitza que el 15 d’agost del 2014 cau en
divendres i no en dissabte i considera que la justificació que acaba de fer el senyor Pàramo
no és correcte.

Sr. Francisco Martinez.- Fa les següents intervencions.

01.- Diu que té un tema que sol ser recurrent que és el de “Ca l’Anita” Diu que ara ja no
preguntarà quan l’obriran, sinó per què no l’obren. Opina que no es triga dos anys en obrir
un edifici que ja estava totalment acabat, equipat i amb un pla d’usos de l’edifici. Pregunta
per què no volen obrir “Ca l’Anita”

02.- S’adreça al senyor Carlos López per dir-li que porten més d’un any sense posar la tapa
del “Recicloil” a la plaça Frederic Rahola, quan s’està pagant el cànon que pertoca a
l’empresa.

03.- En el “panfleto” que va treure l’Equip de Govern amb el tema dels sous, li agradaria
saber per què un senyor que pertany a la comissió executiva del Port i de la Piscina no surt
després en el “panfleto” aquest amb el sou que ha cobrat.

Sra. Magda Casamitjana.- Fa les següents intervencions.
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01.- Diu que a l’última sessió del ple va demanar informació sobre la depuradora de marisc.
Ara ha vist que està tancada i pregunta si encara hi ha producció, si funciona. No sap quin
any va ser que van enviar una carta al Ministeri dient que ho tenien aprovat per poder-se
posar a la zona industrial, al costat de la planta de filatejat i, per tant, demanaven que
comencés a desmantellar-se tota la instal·lació. Pregunta com està.

02.- Ha sentit que l’alcaldessa havia anat al Ministeri per parlar sobre els canals de Santa
Margarida. Pregunta si els poden avançar alguna cosa, si està lligat del tot i si ho tenim per
escrit.

03.- També ha sentit que havia anat a Ports de la Generalitat. Suposa que tampoc deuen
tenir diners pel abalisament. Pregunta si van notificar que hi ha vaixells amarrats en un espai
no permès a l’entrada de Roses, al Port Canadell. Ho varen denunciar l’altre dia i varen dir
que l’Equip de Govern no era competent. Vol saber si ho han comentat, per si ho ha
comentat a qui és pertinent, que hi ha els vaixells amarrats en un espai que no està permès
i, per tant, que no és legal.

04.- A la carretera del Far, diu al senyor Josep Ma. Masblanch, just en el lloc on hi ha un
senyal que posa “Urbanització Els Balins” que falta un tros de valla. No és gaire greu, però
aquest trosset és el cap que queda. Deuen ser uns cinc o sis metres, just on hi ha el senyal
de la urbanització Els Balins.

Demana que l’avisin si s’excedeix del temps que disposa. Puntualitza que la resta de
companys no faran precs i preguntes.

05.- A Canyelles, a l’entrada, a la dreta, hi ha la font de tota la vida, la de sempre, feta amb
rajola de la Bisbal. Hi ha uns panells que estan molt bé, però molt deteriorats.

No sap exactament què es podria fer, perquè n’hi ha un que és el del mig, el del “Pastor i la
Sirena” que està absolutament menjat i és de Vilaclara, però el cognom escrit per separat,
perquè la “V” és amb majúscula i la “C” també. No sap si ho podrien mirar o fer-hi alguna
cosa, perquè sap greu. N’hi ha dos que estan molt bé i dos que estan força tocats.

06.- Diu que hi havia un projecte en el PUOSC per demanar que se soterressin els
contenidors de les urbanitzacions. Pensa que els de Canyelles Petites són força urgents,
perquè ara hi circula moltíssima gent. A la zona de l’entrada no sap si hi hauria manera
arranjar-ho. Si es canvia, es molesta altra gent i, en canvi, en aquella entrada, soterrats,
potser aniria bé. Aclareix que és a Canyelles Petites, just a l’entrada. Recorda que havien fet
un projecte, perquè ho paguessin des del Pla Únic d’Obres i Serveis fa força temps.

07.- Diu que a l’olivar de la Gran Via encara queden senceres unes quantes feixes de pedra
seca que queden molt i molt bé, però n’hi ha que no acaben i que queden molt trencades.
No sap si tinguessin algun pla d’ocupació o  pogués venir algun estudiant per ajudar, per
refer-les quedaria molt i molt bonic. Tampoc no sap què hi volen fer allà, però, la veritat és
que gairebé totes estan fetes i quedaria bé refer-les.
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08.- Pel que fa a la plaça del Teatre, diu que hi ha aquelles pedres, que no sap d’on van
venir,   si del Brasil o de no se sap on.  Quan va entrar l’anterior Equip de Govern no estava
feta l’obra de la paret grisa i continuen faltant moltíssimes pedres, ja fa molt i molt temps. Diu
que no hi ha perill, perquè al cap i a la fi està menjat, però fa molt i molt lleig. Diu que qui
estigui treballant en la qüestió dels arbres, que ha vist que a la plaça del Teatre mateix, al
carrer Dr. Barraquer,  hi ha dues fileres d’arbres que provoquen que aquella vorera sempre
estigui absolutament plena de porqueria, perquè s’hi afegeixen no només els ocells de la
dreta, sinó els de l’esquerra.

No sap si aniria bé suprimir una de les fileres d’arbres. Demana que s’ho mirin. Aclareix que
és al carrer Dr. Barraquer, just amb la plaça del Teatre. A més, els veïns es queixen molt.
Diu que és l’aparcament d’aquella banda, on hi ha dues fileres amb molt poc espai entre uns
i els altres.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.- Fa les següents intervencions.

Diu que hi ha un gual de minusvàlids aquí al carrer Tarragona que està donat de baixa, però
continua pintat. L’usuari que ho havia demanat fa temps, ja no hi és i no s’utilitza, però en
canvi, si que l’utilitza gent que no té permís. Demanen si es pot esborrar la pintura d’aquest
gual per anul·lar-lo. Diu que és al carrer Tarragona.

02.- Vol saber si tenen previst de deixar els punts de llum enganxats als arbres que hi ha a
la plaça Catalunya per quan es fan els mercats. Pregunta si tenen previst de deixar-ho com
cal o si s’ha d’arranjar d’alguna manera per no deixar-ho així.

03.- Després, de la plaça Ithaca on hi ha l’institut Cap Norfeu que hi ha un terreny que està
molt brut i molt ple de brossa i males herbes. És un lloc de pas de molts alumnes que van a
l’institut de la plaça Ithaca a l’institut. Pregunta si es pot netejar o fer alguna cosa per
arranjar aquest espai.

04.- També, en relació a les portaries que es van instal·lar a la Ciutadella, entenen que no
tenen cap sentit si no s’arregla el terreny de joc, perquè el terreny de joc està tot ple de
pedres, clots i allà és impossible practicar-hi cap esport. Demanen si es pot arranjar el terra
i, si més no, que serveixi per alguna cosa.

05.- Adreça aquesta intervenció al departament de Joventut. Diu que veuen com un
problema greu l’actitud d’alguns dels joves del municipi. Hi ha una queixa generalitzada per
l’onada de robatoris a petita escala que hi ha a la població.

També els preocupa l’actitud d’uns quants joves situats sempre a la plaça Frederic Rahola,
en el supermercat que hi ha allà al costat, atemorint les dependentes, increpant a la gent de
passa. S’asseuen a les escales, fumant porros i bevent des de fa molt de temps.
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El senyor Francesc Giner diu que el seu grup, ja en el seu moment va proposar la figura de
l’educador de carrer, una figura que veuen necessària per tal d’aconsellar i dialogar amb
aquest sector de joves, tots ells en una edat entre els dotze i els disset anys. El robatori de
bicicletes i el robatori que va haver fa poc al teatre són alguns dels exemples que es
produeixen dia rera dia.

En aquest moment es desconnecta el micròfon durant uns segons i no queda gravat un tros
de la intervenció del senyor Francesc Giner. Gairebé immediatament, el senyor Giner torna
a connectar el micròfon, demanant disculpes, i prossegueix la gravació.

Diu que el grup municipal de Gent del Poble, en el seu moment, ja va proposar la figura
d’educador de carrer, una figura que veuen necessària per tal d’aconsellar i dialogar amb
aquest sector de joves, tots ells en edats compreses entre els dotze i els disset anys.

El robatori de bicicletes i el robatori al teatre són alguns dels exemples que es produeixen
dia a dia. Entenen que s’ha de treballar molt més amb aquest jovent i és per això que es
posen a disposició de l’àrea de Joventut, si cal, per intentar solucionar en tot allò que puguin,
aquest problema.

Demana també si l’àrea de Joventut té prevista alguna actuació al respecte.

Sra. Ma. Àngels Arjona.- Diu que farà una única intervenció.

01.- La seva intervenció té relació amb un senyal de trànsit. Li han fet arribar que a la Gran
Via, en el carrer que hi ha per sota de la carretera de Montjoi, just a la cantonada, on hi ha
una esquena d’ase, hi ha un senyal que és doble. El senyal de sota, en forma de triangle, és
tan baix A sota, és el triangle on hi ha un bam. El segon nivell del bam. El senyal està
col·locat tan baix que t’hi dones cops. En el mateix pal hi ha dos senyals, la de sobre no
recorda quin senyal és.

Segueix explicant que és el carrer de més avall de la carretera que va cap a Montjoi.
Possiblement és el carrer Pedrera. El senyal està col·locat a la vorera i quan passes piques
contra el senyal.

02.- Han llegit l’acta de la junta de govern del dia 11 d’octubre de 2013,  el punt número 10
era sobre la resolució de les al·legacions i la presentació de les propostes de liquidació
corresponents a la taxa del servei de prevenció d’incendis forestals per a l’exercici 2012.
S’alegren molt que això s’estigui resolent.

Recorda que en el seu moment, van anar a parlar amb el tècnic corresponent i van
manifestar que s’havien fet en base a un planell de l’any 2003 i que aquell planell estava
absolet, perquè hi havia edificacions que en el seu moment no hi eren, ara hi són i no ho
creien just.

Aquí posa que se suspèn en l’aprovació de liquidacions, en tant no es verifiquin per part dels
serveis tècnics municipals, les qüestions relatives al plànol de delimitació que determina
l’àmbit geogràfic de la taxa.
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Creu que han passat molts mesos d’això i voldria saber, si més o menys, tenen una idea de
quan estarà solucionat o delimitat d’una manera definitiva aquest plànol.

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L’OPOSICIÓ

Sra. Sílvia Ripoll.- A petició de l’alcaldessa, respon la intervenció relacionada amb la petició
d’informació relacionada amb el projecte de l’skate-parc.

− Explica que estem en el període que s’estan presentant les pliques. Encara no ha
finalitzat el termini i, per tant, com que les pliques són uns sobres tancats i lacrats, fins
que no s’obrin, no saben a quina empresa s’adjudicarà. Esperen que sigui una empresa
de Roses, però fins que no finalitzi el termini no podran saber a quina empresa
s’adjudicarà, però ja estan en el tram final.

− També contestarà la intervenció relacionada amb Ca l’Anita. Explica que,
urbanísticament, ja han començat les obres. Divendres passat van començar a
desmantellar els mobles que hi ha a la sala de baix. Aquesta és la informació que li pot
donar en relació a la seva àrea. L’empresa que fa les obres començarà en breu. Estan
desmuntant els taulells i el mobiliari d’allà.

Alcaldessa.- Segueix responent algunes qüestions.

− Informa el senyor Carles Ferrer respecte a la pèrgola de la Casa del Mar i com el cas
d’aquesta pèrgola hi ha moltíssims expedients. El que han fet, ha estat demanar tots els
expedients amb el mateix problema, des d’un inici, perquè no prescrigui cap i aquest es
resoldrà quan li toqui amb tots els que tenen el mateix problema. Per tant, continua,
estan en stand-by

− Diu que pel que fa al carrussel de l’AE ROSES, com que no és present el regidor Juan
Manuel Fernández, per poder respondre, s’hauran d’esperar o li demanaran que li
contesti per escrit, perquè no saben el tant per cent que recullen. L’alcaldessa no té
coneixement que ho hagin modificat. Demanarà al senyor Fernandez que li contesti per
escrit per informar-li si les condicions són les mateixes de l’anterior legislatura.

− Pel que fa als anclatges de bicicletes ja ho tindran en compte

− En relació al dia 15 d’agost, proposat com a dia de Festa Local, l’alcaldessa li explica
que no es tracta només que l’Equip de Govern consideri si ha de ser festa per Carnaval
o no, també li pot dir que a les reunions amb caps de colla i gent del Carnaval on hi havia
moltes de les persones que havien lluitat, per tal que el divendres de Carnaval fos festa,
doncs ara comencen a haver opinions dient que potser no fa falta que sigui festa aquest
dia de Carnaval.  Per tant, si mai decideixen canviar-ho, també ho canviaran tenint en
compte el que pensa la gent del poble i, en tot cas ho tindrien previst per l’any que ve.
L’alcaldessa puntualitza que la seva resposta és en relació a les reunions que està tenint
darrerament.
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Tot seguit, dóna la paraula al senyor Carles Pàramo, per al·lusions, degut a la queixa airada
del senyor Carles Ferrer que interromp l’alcaldessa, tot i que no ha quedat gravada.

Sr. Carles Pàramo.- Respon que equivocar-se no és enganyar, enganyar és dir coses
contràries al què és i això és mentir.

El senyor Carles Ferrer segueix interrompent les intervencions. Les seves intervencions no
queden gravades, però sí la resposta del senyor Pàramo que li respon que això no és cap
debat i li demana que tingui educació. El senyor Ferrer que segueix en desacord amb el
senyor Pàramo, inicia una discussió defensant la seva posició.

Alcaldessa.- Demana al senyor Carles Ferrer que  mantingui l’ordre i l’adverteix que no li
donarà cap torn de paraula.

− Segueix  responent la intervenció del senyor Francesc Martinez en relació a l’edifici de
“Ca l’Anita”. Explica que no obren “Ca l’Anita” per una raó molt senzilla, perquè estan
tirant endavant el projecte d’arranjar la part de baix. Properament s’iniciaran les obres i
respon afirmativament al senyor Francisco Martinez que insisteix que ja fa dos anys.

Sr. Pàramo.- Fa ús de la paraula per aclarir que han estat un any per liquidar un pressupost
mal fet.

Alcaldessa.- Diu que si s’ha d’explicar tot el procés, potser li correspondrà a la senyora Sílvia
Ripoll i aquesta rebutja el suggeriment responent que ja li ha explicat en altres ocasions.
L’alcaldessa suposa que és una pregunta reiterada per allò de dir : “vostès no saben què
fer”.

Segueix explicant que, per sort, tenim els consells de participació. Un dels temes que han
portat a debat, ha estat en relació a què es pot fer Ca l’Anita. Aquest, en concret, l’ha portat
ella personalment. Per tant, allò que facin no sortirà del què vol fer l’Equip de Govern, sinó
també –i espera- a través de propostes i d’allò què decideixin entre tots.

Afirma que, l’anterior Equip de Govern ho va deixar com ho va deixar. S’han hagut de
solucionar els problemes que quedaven per solucionar, resoldre problemes de pressupost,
un ventilador que cau, una part de baix que no respectava el llegat de Ca l’Anita. S’ha hagut
de fer un projecte i el senyor Martinez sap el temps que es necessita per fer un projecte,
aprovar-lo, publicar-lo i licitar-lo.

Contràriament al que opina el senyor Francisco Martinez, que creu que no fan falta dos
anys, li respon que sembla mentida que el regidor socialista hagi estat a l’Ajuntament.

Sr. Carlos López.- Respon la sol·licitud d’informació en relació a l’empresa “Recicloil”.

− Explica que l’Equip de Govern no en tenia coneixement, però aquesta setmana mateix
ja passarà nota a l’empresa que presta aquest servei “Recicloil” perquè substitueixin
aquesta tapa. Simplement és això.
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Alcaldessa.- Segueix responent les intervencions pendents de resposta.

− Respon la pregunta relacionada amb la depuradora de marisc. Explica que ja li van dir
que no hi havia producció, que pot seguir fent el seu servei. Allà hi ha una depuradora
molt petita que no funciona encara i respecte al desmantellament de la instal·lació, estan
en converses. També és d’interès de l’Ajuntament que allò quedi desmantellat el més
aviat possible.

− Pel que fa a la reunió amb el senyor Pere Pedrosa en relació als canals de Santa
Margarida, han fet una primera reunió en la qual se’ls va comunicar que aquest mes
proper, a  finals d’octubre o primers de novembre, dragarien tot el que és la bocana de
Santa Margarida, perquè hi ha acumulada moltíssima sorra. Després se’ls va demanar si
podien tenir una reunió amb la gent de Santa Margarida, Generalitat que és la
concessionària en aquests moments i l’Ajuntament per tal de partir de zero i començar a
decidir entre tots què s’ha de fer a Santa Margarida, quin tipus de projecte. Adverteix que
aquell projecte que valia tants diners no es tirarà endavant, sinó un altre projecte
alternatiu. Aquell era de 60 milions, aquest està entre 23 i 27 milions i segurament serà
el que s’explicarà i el que es podrà aplicar.

Pel que fa a les embarcacions de Port Canadell, no és competència nostra, però de tota
manera trucarà per informar-se de si han rebut tots aquells vaixells mal amarrats.

− Després, respecte a la intervenció relacionada amb la carretera del Far, entén que ha
estat un prec, entén que demanava el tanc de tanca pels Balins.

− Quant a la font de Canyelles, també entén que és un prec. Miraran els panells de la
Bisbal.

Tot seguit cedeix la paraula al senyor Josep Ma. Mas Blanch per tal que respongui del
soterrament de contenidors

Sr. Josep Ma. Mas Blanch.- Explica que respecte al soterrament de contenidors diu que
estan revisant el pla de contenirització  que se’ls ha quedat una mica antic i aquests són uns
dels que es mantenen soterrats, els de Canyelles.

Sr. Carlos Pàramo.- Explica que fa temps que l’administració s’està plantejant moltes coses
pel fet de la sostenibilitat del cost. Posar aquells contenidors soterrats significa comprar un
camió nou preparat per anar a aquella zona, només per quatre contenidors equipat amb les
grues i tot el que hi ha. És un tema de debat que tenen en aquest moment en el Govern.

Sra. Sílvia Ripoll.- Diu que s’ha encarregat a un contractista que ha estat arreglant tot el que
és l’entrada del teatre. L’entrada per a la zona de l’escenari i també s’encarregarà de
col·locar totes les pedres del mur que han caigut. Les van enretirar, les van guardar per
quan han pogut fer-ho –perquè aquesta obra va tenir una mica de complicació-. Aclareix que
ja han començat les obres.
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Sr. Carles Pàramo.- Quant als arbres que hi ha al carrer Dr. Barraquer, aclareix que el que hi
ha sota els arbres no és brutícia, sinó que són lladons. És un arbre que és diu lladoner i que
fa un fruit petit, que quan eren petits feien servir per tirar amb un canut. No és brutícia i està
d’acord que han de pensar en les espècies que es planten, perquè lògicament fan la seva
vida, fan la vida natural i els lladoners fan lladons, que quan estan madurs cauen i quan la
gent els trepitja embruten el terra. No és brut, perquè les fulles no embruten, el fruit que cau
tampoc és brut, tot i que dóna aquesta sensació. O es pot dir que sí, que és brut, perquè a
l’altra cantonada oposada de la plaça, hi ha uns “prunus pissardis”, que són uns arbres de
color vermellós fosc, cauen les prunes, s’aixafen i embruten.

Sr. Àngel  Tarrero.- Demana que li aclareixin la ubicació de la reserva d’espai per
aparcament de minusvàlids del carrer Tarragona. Si es refereix a una senyalització pintada a
terra diu que s’ho miraran.

Aclareix que quan un disminuït físic fa una petició, perquè es pugui pintar això al terra, entra
la documentació a l’Ajuntament per poder fer aquesta gestió, però quan marxa no comunica
res i això queda així, perquè l’Ajuntament no se n’assabenta. Està d’acord amb el senyor
Giner que haurien d’avisar quan marxen, per tal que no ho utilitzin altres.

Ja li ha quedat clar on és el senyal a què feia referència el senyor Giner i assegura que ja
aniran a revisar-lo.

Sr. Josep Ma. Mas Blanch.- Respon que el tall de terreny brut de la plaça d’Ithaca a l’institut
és una finca privada. En principi, qui ha de netejar el terreny és el propietari. El que es fa en
aquests casos és dir-li que ho netegi.

Sra. Anna Jorquera.- Respon un parell de preguntes en relació al seu departament.

− Diu que avui mateix ha anat a la regidoria del senyor Josep Ma. Mas Blanch per dir-li que
amb les pedres no hi comptava. Ha notat que quan s’entra a terra els peus es mullen,
perquè la gespa està molt alta i han demanat que passin a tallar-la.

− Diu que a les darreres reunions en el departament de Joventut també varen fixar un dia
perquè l’educador de carrer surti aprofitant l’entrada de l’empresa de lleure que en breu
començarà. Podran fixar un dia a la setmana per tal que el dinamitzador juvenil surti al
carrer i detecti les problemàtiques de les que parla amb els joves que no fan activitat al
CAR i potser amb els que no tenim tant de contacte. El dinamitzador sortirà i treballarà
aquestes coses. Esperen trobar una bona solució.

Sr. Carlos López.- Sobre aquest tema del plànol, és cert que s’havia d’actualitzar. Pel que ell
sap, ja hi ha un tècnic que s’està encarregant d’aquesta qüestió i ja s’està actualitzant.
Esperen tenir-ho amb la màxima brevetat possible.

Alcaldessa.- Fa ús de la paraula per donar una última informació en relació als càrrecs de
confiança. Explica que en el butlletí hi consten els càrrecs de confiança i altre gent que té
retribucions en administracions. És veritat que podria sortir el senyor Pere Juanola. En tot



557

cas, no hi ha res a amagar i en el proper ple informarà de quines han estat les seves
retribucions.

Quant a la resta de membres dels consells d’administració, com sap el senyor Carles Ferrer,
en formen part gent proposada tant pel Grup Municipal Socialista com pel Grup Municipal de
Convergència i Unió i aquesta gent no ha sortit en el butlleltí, perquè han considerat que és
gent que els estan ajudant i que la seva retribució no és significativa. És gent que han els
diferents grups municipals i que els estan ajudant en els respectius consells d’administració
de les empreses locals.

Puntualitza que, més a més, hi ha gent dels consells d’administració que també tenen una
petita retribució i que no ha sortit, perquè consideraven que no era substancial. Per això ha
dit i repeteix que no hi ha  res a amagar. Afirma que ho pot dir més alt, però no més clar. Al
proper ple li portarà quina ha estat la retribució del senyor Pere Juanola.

Com que no hi ha cap més assumpte a tractar, l’alcaldessa aixeca la sessió a les 21:23
hores, de la qual cosa en dono fe.

L’alcaldessa presidenta El secretari general

Montse Mindan i Cortada Fco. Luís Muñoz Cameo


